



VÝROČNÍ ZPRÁVA O ČINNOSTI SPOLKU 2025

Obsah

Úvodní slovo	3
Naše mise	5
Projekty realizované v roce 2025	6
Konference, webináře, workshopy a kulaté stoly v roce 2025	12
Veřejné akce organizované v roce 2025	15
Podcasty vydané v roce 2025	18
Akce organizované bruselskou kanceláří v roce 2025	19
Publikace vydané v roce 2025	20
Reporty a doporučení vydané v roce 2025	21
Blogy vydané v roce 2025	23
Tým EUROPEUM v roce 2025	40
Výsledek hospodaření v roce 2025	44

Úvodní slovo

Rok 2025 byl pro Institut pro evropskou politiku EUROPEUM obdobím intenzivní odborné činnosti, rozvoje stávajících aktivit i posilování spolupráce s našimi partnery v Česku i v zahraničí. V rámci našich aktivit jsme se zaměřovali na řadu výzev, kterým Evropa čelí – od rychle se proměňující geopolitické situace a pokračující ruské agrese proti Ukrajině přes napětí ve vztazích se Spojenými státy a rostoucí rivalitu s Čínou až po otázky evropské bezpečnosti, konkurenceschopnosti, rozšíření Evropské unie či klimatické a digitální transformace. Prostřednictvím našich projektů, odborných výstupů, veřejných debat i advokačních aktivit jsme přispívali k informované veřejné diskusi a hledání řešení klíčových evropských výzev.

V roce 2025 jsme realizovali 15 projektů, z nichž řada měla mezinárodní charakter, zaměřených na široké spektrum evropských témat – od bezpečnosti přes konkurenceschopnost, rozšiřování Evropské unie a klimatickou politiku až po podporu občanské společnosti a zapojování občanů do veřejné debaty o evropských otázkách. Napříč těmito aktivitami jsme usilovali o intenzivní propojování výzkumu, advokační činnosti a zapojování občanů tak, aby naše odborné poznatky nacházely uplatnění nejen při tvorbě veřejných politik, ale také v informované společenské debatě. Naše aktivity oslovily stovky odborníků*ic, studentů*ek, novinářů*ek, politiků*ček i zástupců*kyň široké veřejnosti v České republice i v zahraničí. Samostatně i ve spolupráci s partnery jsme uspořádali 143 akcí, včetně 7 mezinárodních konferencí, 18 kulatých stolů a 14 workshopů. Připravili jsme také 13 podcastových epizod a dále rozvíjeli naši činnost v regionech i na mezinárodní úrovni prostřednictvím partnerských sítí a platforem. Členové*ky našeho týmu poskytli*y 318 mediálních rozhovorů a vystoupení, čímž přispěli*y k šíření odborné, věcné a srozumitelné debaty o evropských tématech v českých i zahraničních médiích. Současně jsme vydali 23 publikací a dalších 28 reportů, policy paperů, doporučení, blogů a dalších analytických výstupů, které sloužily jako podklad pro advokační aktivity, odborné diskuse i zapojování veřejnosti do debat o evropských tématech.

Zároveň jsme dále rozvíjeli činnost naší bruselské kanceláře, která již od roku 2016 slouží jako důležitá platforma pro propojování české, středoevropské a evropské expertní komunity. Vedle organizace řady odborných debat, kulatých stolů a konferencí jsme koordinovali výzkumné pobyty více než deseti expertů*ek ze zemí střední Evropy, kterým jsme zprostředkovávali kontakty s evropskými institucemi, think-tanky a dalšími klíčovými aktéry. Bruselská kancelář současně zajišťovala desítky odborných konzultací, networkingových akcí a individuálních jednání s představiteli evropských institucí, diplomatického sboru, členských států, byznysu i občanské společnosti. Významně jsme také

podporovali české i středoevropské partnery při realizaci jejich aktivit v Bruselu, pomáhali jim efektivněji zapojovat jejich expertizu do evropských debat a zároveň přinášeli evropské perspektivy a zkušenosti z Bruselu do České republiky.

Rok 2025 byl rovněž obdobím dalšího prohlubování mezinárodní spolupráce. Společně s předními evropskými think-tanky, univerzitami, veřejnými institucemi i organizacemi občanské společnosti jsme realizovali řadu výzkumných a advokačních projektů zaměřených na aktuální evropské výzvy. Aktivně jsme koordinovali mezinárodní konsorcia, rozvíjeli partnerství napříč Evropou i mimo ni a přispívali k výměně odborných zkušeností mezi výzkumnou, politickou a občanskou sférou. Díky této spolupráci jsme dále posílili postavení Institutu EUROPEUM jako respektovaného partnera nejen v České republice, ale i v evropském prostoru.

Věříme, že otevřený dialog, spolupráce založená na faktech a sdílení zkušeností představují nejlepší cestu k řešení současných výzev a k posilování demokratické, bezpečné, odolné a prosperující Evropy. Děkuji celému týmu EUROPEUM za jeho každodenní nasazení, našim partnerům za důvěru i všem, kteří se podílejí na našich aktivitách a společně s námi přispívají k tomu, aby Evropa zůstala naším společným projektem – založeným na ověřených poznatcích, otevřeném dialogu, porozumění potřebám občanů a hledání společných řešení pro budoucnost České republiky i celé Evropské unie.



Institut pro evropskou politiku
EUROPEUM z.s.
Staroměstské nám. 4/1, Praha 1
CZ-110 00 IČO: 69057842

Martin Vokálek, výkonný ředitel

Institut pro evropskou politiku EUROPEUM

Naše mise

Institut pro evropskou politiku EUROPEUM je neziskový, nestrannický a nezávislý think tank, který se zaměřuje na evropskou integraci a soudržnost. EUROPEUM přispívá k posilování demokracie, bezpečnosti, stability, svobody a solidarity napříč Evropou a aktivnímu vystupování České republiky v Evropské unii. EUROPEUM provádí původní výzkum, organizuje veřejné akce a vzdělávací aktivity a formuluje nové názory a doporučení ke zlepšení domácí a evropské politiky.

Naše hodnoty

NEZÁVISLOST

EUROPEUM je think tank, který není spojen s žádnou českou ani evropskou politickou stranou či hnutím. Finanční zdroje jsou transparentní a veškeré aktivity jsou prováděny bez zásahu sponzorů. Největšími donátory jsou Evropská komise, Mezinárodní visegrádský fond, European Climate Foundation, a Ministerstvo zahraničních věcí ČR. Více informací naleznete níže.

SPOLUPRÁCE

EUROPEUM realizuje své aktivity v úzké spolupráci s podobně smýšlejícími partnery, zvláště pak s ostatními českými a evropskými think tanky, nevládními organizacemi, dalšími aktéry občanské společnosti a médií.

ODPOVĚDNOST

EUROPEUM přistupuje odpovědně k závazku poskytovat prostor pro diskuse a zajistit nová stanoviska týkající se EU. Činí tak vůči zainteresovaným subjektům, české společnosti jako celku a také Evropské unii jakožto komunitě občanů a hodnot.

DŮVĚRYHODNOST

EUROPEUM ručí za vysokou úroveň veškerých výstupů a celkovou důvěryhodnost své práce díky spolupráci s expertními pracovníky, (vzájemné) kontrole kvality, neustálé výměně know-how s ostatními think tanky a partnery a prováděním výzkumu a analýz založených čistě na dostupných faktech a důkazech.

Za rok 2025 jsme...

**...realizovali
15 projektů**

které pokrývaly široké spektrum témat: od zahraničněpolitických a bezpečnostních výzev V4, dekarbonizaci, cirkularitu a nízkoemisní materiály v autoprůmyslu až po dopady systému ETS2



**uspořádali
143 akcí**

po ČR i jinde v Evropě, včetně mezinárodních konferencí, seminářů, veřejných debat a natáčení podcastu, workshopů, expertních kulatých stolů či akcí pro studenty

**posílili činnost naší
bruselské
kanceláře**

organizací řady expertních debat, kulatých stolů a veřejných diskusí přímo v srdci evropských institucí.



Projekty realizované v roce 2025

Evropa jako úkol

Po deseti úspěšných ročnících Prague European Summitu představilo EUROPEUM v roce 2025 nový strategický formát Evropa jako úkol, který vytváří dlouhodobou platformu pro diskusi o budoucnosti Evropské unie. Projekt propojuje odborníky, představitele veřejné správy, evropských institucí, akademické sféry i občanské společnosti a zaměřuje se na klíčová témata, jako jsou bezpečnost a obrana, konkurenceschopnost evropské ekonomiky, rozšiřování Evropské unie, klimatická transformace či demokratická odolnost.

Ročník 2025, jehož program a výstupy jsou dostupné na webových stránkách projektu, proběhl za podpory prezidenta České republiky, což podtrhlo význam iniciativy pro českou i evropskou politickou debatu. Projekt tak navazuje na desetiletou tradici Prague European Summitu a zároveň ji rozvíjí směrem k hlubší a kontinuální spolupráci mezi klíčovými aktéry evropské politiky. Více informací:

<https://taskeurope.eu/>

Think Visegrad

EUROPEUM pokračovalo v roce 2025 jako aktivní člen platformy Think Visegrad sdružující přední think-tanky zemí Visegrádské skupiny. V rámci projektu jsme připravili sérii odborných publikací zaměřených na klíčové zahraničněpolitické a bezpečnostní výzvy regionu.

Výzkumné výstupy se věnovaly mimo jiné digitální suverenitě zemí V4, dopadům nové německé vlády na střední Evropu a Evropskou unii, možným scénářům integrace Ukrajiny do EU do roku 2030, strategické autonomii Evropy, vztahům zemí V4 k Číně, budoucnosti obchodních vztahů mezi EU a USA, rostoucím rozdílům v zahraniční a bezpečnostní politice států V4 či vývoji na západním Balkáně.

Vedle publikační činnosti se EUROPEUM podílelo na mezinárodní spolupráci think-tanků, odborných konferencích a výměnných pobytech výzkumníků. V roce 2025 platforma rovněž podpořila krátkodobé výzkumné pobyty expertů z regionů mimo Evropskou unii a uspořádala výroční Mid-Term Review Conference ve Varšavě. Více informací na webu <https://think.visegradfund.org>.

Bruselská kancelář a Think Visegrad Brussels

Činnost bruselské kanceláře v roce 2025 navazovala na aktivity z předchozích let a udržovala cíle stanovené v roce 2016, kdy EUROPEUM otevřelo své první české think-tankové zastoupení v Bruselu.

Cílem kanceláře je posilovat vazby mezi debatami v Praze a Bruselu, přinášet české pohledy do Bruselu, a naopak zprostředkovávat bruselské prostředí domácímu publiku. V roce 2025 se bruselské kanceláři podařilo zorganizovat řadu významných akcí v podobě veřejných debat, uzavřených kulatých stolů nebo spolupráce na festivalu v rámci platformy Jeden svět. Významně přispěla také k výzkumným a advokačním aktivitám Institutu EUROPEUM a prohlubování spolupráce s EU institucemi a nevládními organizacemi sídlícími v Bruselu. V neposlední řadě pak v rámci bruselské kanceláře absolvovala výzkumné stáže a pobyty více než desítka expertů a expertek ze střední Evropy. Více informací [zde](#).

EuropaSecura

V roce 2025 se uskutečnil již 18. ročník unikátního vzdělávacího projektu pro studentky a studenty středních škol. Projekt byl realizován formou několikakolové celorepublikové soutěže se zaměřením na bezpečnost, Evropskou unii a Severoatlantickou alianci a jejich role v systému mezinárodní bezpečnosti.

Soutěžící absolvovali v tříčlenných týmech vědomostní online test, vypracovali bezpečnostní analýzu současného konfliktu a obhájili ji v ústních krajských kolech pro každý kraj ČR. Nejlepší tým z každého kraje se poté účastnil celostátního finále na vojenské základně v Brdech v úzké spolupráci s Ministerstvem obrany a Armádou ČR. Odměnou pro tři nejúspěšnější tříčlenné týmy byla účast na studijní cestě do Bruselu s návštěvou institucí EU a NATO. V roce 2025 se do soutěže aktivně zapojilo téměř 2 000 středoškoláků a středoškolaček ze všech krajů ČR. Více informací na webu <https://www.europasecura.cz>.

REWEU - (Re)uniting the East and West: Reflections on the 2004 EU enlargement

Projekt (Re)uniting the East and West: Reflections on the 2004 EU enlargement (REWEU) je zaměřen na připomenutí „velkého rozšíření“ EU v roce 2004 u příležitosti jeho 20. výročí v květnu 2024. Tato událost měla řadu pozitivních dopadů na utváření Evropy jak ji známe dnes, posílila její bezpečnost, hospodářský potenciál a rozšířila demokracii, princip řádné správy a evropské hodnoty po celém evropském kontinentu. Kombinací místních, národních a mezinárodních veřejných akcí, shromažďování historických vzpomínek a vyprávění, studií o dopadech rozšíření v roce 2004, nákladech na nerozšíření a roli žen v tomto procesu, jakož i výstavami a články v médiích projekt přispívá k širšímu současnému úsilí o politiku paměti EU. Projekt se zaměřuje na osm vybraných zemí EU, čtyři ze starších členských států EU, které byly součástí rozhodovacích procesů Unie vedoucích k

velkému rozšíření (Belgie, Finsko, Řecko a Itálie), a čtyři nově přistupující země (Kypr, Česká republika, Lotyšsko a Polsko). Více informací na webu <https://20years.eu/>

JustGreen - Green but Just? Engaging V4 citizens and communities to achieve a socially just green transition

Cílem projektu JustGreen je zapojit občany zemí V4 do debat a dalších forem veřejné angažovanosti v oblasti dekarbonizace ve třech oblastech, které úzce souvisejí s jejich každodenním životem: bydlení, doprava a trh práce. Aktivitu zapojení veřejnosti spolu s doplňkovým výzkumem mají poukázat na konkrétní překážky, s nimiž se občané a komunity setkávají při zavádění opatření šetrných ke klimatu nebo při přizpůsobování se politikám EU v oblasti dekarbonizace. JustGreen reaguje na výzvy, které přináší ekologický přechod EU, jenž pravděpodobně představuje největší zkoušku pro EU v její nedávné historii a pravděpodobně způsobí dalekosáhlé změny v hospodářském a sociálním životě občanů v Unii. Více informací o projektu naleznete na adrese: <https://justgreeneu.eu/>.

České zájmy

I v roce 2025 pokračoval projekt České zájmy, který v květnu 2020 spustil Institut pro evropskou politiku EUROPEUM spolu s Ústavem empirických výzkumů STEM (iniciátorem projektu), Asociací pro mezinárodní otázky (AMO) a portálem Evropa v datech. Jeho cílem je více vtáhnout českou veřejnost do toho, jak Češi ovlivňují politiku v Evropě, a zkoumat, zda politici v Evropě skutečně prosazují české zájmy. Více informací na webu <https://www.ceskezajmy.eu>

Transatlantic Policy Forum

V listopadu 2025 uspořádalo EUROPEUM již osmý ročník Transatlantic Policy Fora, tradiční mezinárodní konference propojující představitele evropských a amerických institucí, diplomatického sboru, akademické sféry, think-tanků i soukromého sektoru. Fórum poskytuje prostor pro otevřenou diskusi o nejvýznamnějších bezpečnostních, geopolitických a ekonomických výzvách, které ovlivňují transatlantické partnerství.

Program reflektoval proměňující se mezinárodní prostředí i měnící se priority Spojených států. Diskuse se zaměřily na budoucnost vztahů mezi EU a USA, evropskou bezpečnost po summitu NATO v Haagu, podporu Ukrajiny, obranné kapacity Evropy a rostoucí význam strategické autonomie.

Další tematické bloky se věnovaly klimatické a energetické spolupráci, ekonomické odolnosti a obchodním vztahům mezi EU a USA, digitální suverenitě a regulaci nových technologií či bezpečnostní situaci v arktickém a blízkovýchodním regionu. Součástí programu byla také veřejná debata o budoucnosti transatlantických vztahů a uzavřená expertní diskuse věnovaná stavu demokracie a odolnosti demokratických institucí. Konference opět přivedla do Prahy přední odborníky, tvůrce politik a zástupce evropských i transatlantických institucí a potvrdila své postavení jako jedné z nejvýznamnějších platforem pro dialog o budoucnosti transatlantické spolupráce ve střední Evropě.

Cirkularita a nízkoemisní materiály v automobilovém průmyslu

EUROPEUM v roce 2025 dále rozvíjelo výzkum zaměřený na cirkulární ekonomiku a materiálovou transformaci automobilového průmyslu. Projekt navázal na předchozí spolupráci s Institutem cirkulární ekonomiky (INCIEN) a zabýval se zejména životním cyklem baterií, recyklací kritických surovin a možnostmi širšího využití nízkoemisních materiálů, jako jsou ocel, hliník či plasty.

Ve druhé části roku se výzkum rozšířil také o regulační rámec a průmyslové politiky podporující výrobu nízkoemisních materiálů a posilování evropských dodavatelských řetězců. Projekt identifikoval příležitosti pro český průmysl v oblasti investic, cirkulárních technologií a implementace nové evropské legislativy a formuloval doporučení zaměřená na zachování dlouhodobé konkurenceschopnosti českého automotive. Více informací: [zde](#) a také na [tomto odkazu](#).

Dopady systému ETS2 a Sociální klimatický fond

Projekt se v roce 2025 zaměřil na analýzu dopadů druhé fáze Evropského systému obchodování s emisemi (ETS2) na české domácnosti, zejména z hlediska rizika dopravní a energetické chudoby. Výzkum současně hodnotil možnosti využití prostředků Sociálního klimatického fondu tak, aby zmírnil sociální dopady zelené transformace a podpořil spravedlivé zavádění klimatických politik.

Vedle analytické činnosti zahrnoval projekt expertní konzultace se zástupci ministerstev, kulaté stoly a advokační aktivity zaměřené na přípravu českých veřejných politik. Výsledkem byly policy papers a doporučení podporující efektivní využití Sociálního klimatického fondu a posilující společenskou přijatelnost dekarbonizačních opatření v České republice. Více informací [zde](#).

Civil Servants Mobility Programme

V roce 2025 pokračovalo EUROPEUM v realizaci programu studijních pobytů pro státní úředníky ze zemí kandidujících na členství v Evropské unii za podpory Mezinárodního visegrádského fondu. Program byl zaměřen na sdílení českých zkušeností s evropskou integrací, reformou veřejné správy a implementací evropských politik a současně vytvářel prostor pro navazování profesních kontaktů mezi účastníky a českými odborníky.

V průběhu roku EUROPEUM uspořádalo studijní návštěvy pro delegace z Ukrajiny, Arménie a Srbska. Jednotlivé programy se věnovaly tématům konkurenceschopnosti a inkluzivního hospodářského růstu, zaměstnanosti, průmyslové politiky, digitalizace veřejné správy, ochrany životního prostředí či implementace soustavy Natura 2000. Účastníci absolvovali odborná setkání se zástupci ministerstev, veřejných institucí, akademické sféry i soukromého sektoru a získali praktické poznatky z českých zkušeností s přístupovým procesem do Evropské unie a následnou implementací evropské legislativy. Program dlouhodobě přispívá k posilování institucionálních kapacit partnerských zemí a podporuje sdílení zkušeností v oblastech důležitých pro jejich evropskou integraci.

Transatlantic After Hours: Next Gen in the Spotlight

V roce 2025 prošel vzdělávací projekt Future Leaders Europe Evening Talks (FLEET) proměnou a nově pokračoval pod názvem Transatlantic After Hours: Next Gen in the Spotlight. Program byl koncipován jako série odborných setkání pro studenty a mladé profesionály v týdnu před konáním konference Transatlantic Policy Forum, která účastníky připravila na hlavní témata letošního ročníku a nabídla jim prostor pro diskusi o aktuálních otázkách evropské bezpečnosti, transatlantických vztahů a mezinárodní politiky.

Součástí programu byly tematické diskuse, networkingová setkání i možnost aktivně se zapojit do veřejného programu konference Transatlantic Policy Forum, kde účastníci navázali přímý kontakt s předními diplomaty, odborníky, zástupci evropských institucí a mezinárodních think-tanků. Díky propojení vzdělávacího programu s jednou z vlajkových konferencí EUROPEUM získali jedinečnou příležitost sledovat aktuální odborné debaty a rozvíjet své profesní kontakty v mezinárodním prostředí. Projekt dlouhodobě podporuje rozvoj nové generace odborníků na evropské a transatlantické vztahy a vytváří prostor pro sdílení zkušeností, profesní networking a aktivní zapojení mladých lidí do debat o budoucnosti Evropy a transatlantické spolupráce.

Prague Climate Academy

Prague Climate Academy pokračovala i v roce 2025 jako vzdělávací platforma Institutu pro evropskou politiku EUROPEUM zaměřená na podporu novinářů, zástupců občanské společnosti a dalších odborníků v komunikaci klimatické změny a zelené transformace. Série workshopů se věnovala tématům adaptace měst na změnu klimatu, odolnosti vůči vlnám veder a efektivní komunikaci klimatických politik směrem k veřejnosti. Na projekt navázala série veřejných debat Green Broadcast, realizovaná ve spolupráci s Heinrich-Böll-Stiftung Praha a Britským velvyslanectvím v Praze, která dále rozvíjela diskusi o klimatické politice a spravedlivé zelené transformaci. Více informací [zde](#).

The platform revolution: shaping the future of work in the EU and Western Balkans

Projekt podpořený Mercator Foundation se soustředí na rychlý rozvoj práce s platformami na západním Balkáně a v EU. Tento nový fenomén zaznamenal od pandemie rychlý růst, zejména díky digitálním platformám, jako je „Upwork“. Faktory, jako je flexibilita, příslib lepších možností slušného výdělku a vysoká míra nezaměstnanosti na západním Balkáně, podpořily popularitu práce na platformách v těchto regionech. Evropská unie sice podnikla určité kroky k regulaci nadcházející ekonomiky prostřednictvím směrnice o práci na platformě, ale legislativní opatření na západním Balkáně byla pomalá a roztržštěná. Podkladové dokumenty, které vypracoval Institut pro evropskou politiku EUROPEUM v rámci projektu Platform Revolution, poskytují hloubkovou analýzu vyvíjejícího se prostředí práce na platformách v Severní Makedonii, Polsku, Česku, Srbsku, Černé Hoře, Maďarsku, Albánii a na Slovensku. Zkoumají rychlý růst digitálních pracovních platform a mapují typy, prevalenci a demografické charakteristiky pracovníků platform v jednotlivých zemích. Více informací [zde](#).

Pomoc nezávislým médiím a organizacím občanské společnosti při zajištění přístupu k spolehlivým informacím o Evropské unii a rozšíření EU na sociální média v Arménii

V roce 2025 EUROPEUM navázalo na projekt zaměřený na podporu mediální plurality a digitální transformace v Bosně a Hercegovině a Srbsku novou iniciativou zaměřenou na Arménii. Projekt podporuje nezávislá média a organizace občanské společnosti při zajišťování přístupu ke spolehlivým informacím o Evropské unii a procesu rozšiřování EU na sociálních sítích.

Prostřednictvím odborných školení, výměny zkušeností s experty z České republiky a Evropské unie a sdílení osvědčených postupů projekt posiluje kapacity místních novinářů a organizací občanské společnosti v oblasti strategické komunikace, boje proti dezinformacím a kvalitního zpravodajství o evropských tématech. Více informací [zde](#).

Konference, webináře, workshopy a kulaté stoly v roce 2025

V roce 2025 EUROPEUM pokračovalo ve svém dlouhodobém úsilí podporovat veřejný dialog, posilovat demokratickou angažovanost a přibližovat evropská témata široké veřejnosti v České republice i v zahraničí. V návaznosti na předchozí roky realizoval Institut EUROPEUM pestrou škálu veřejných akcí, které zahrnovaly konference, kulaté stoly, workshopy a vzdělávací programy zaměřené na aktuální evropské politiky, klimatickou transformaci, budoucnost práce i otázky rozšíření Evropské unie.

V průběhu roku proběhla řada odborných konferencí a diskusních platform, mezi něž patřily například konference Europe as a Task, Transatlantic Policy Forum, EU Enlargement Forum či Platform Revolution, zaměřené na budoucnost práce v EU a západním Balkánu. Významnou část aktivit tvořily také kulaté stoly zaměřené na veřejné politiky, klimatickou transformaci, dekarbonizaci, sociální klimatický fond, platformovou práci či budoucnost evropského automobilového průmyslu. Tyto diskuse přispěly k formulaci odborných doporučení a podpořily informovanou debatu.

Institut EUROPEUM také realizoval vzdělávací a participativní aktivity pro mladé lidi a studenty. Program EuropaSecura, série workshopů „K čemu nám je EU?“ a další vzdělávací iniciativy přiblížily evropská a globální témata studentům v různých regionech České republiky. Zmíněné aktivity přispěly k posilování informované veřejné debaty, rozvoji kritického myšlení a aktivnímu zapojení občanů do diskuse o klíčových evropských tématech.

- | | |
|-------------|--|
| 20.1. 2025 | Workshop EYP: Traineeships and job opportunities within the European Union institutions |
| 29. 1. 2025 | Kulatý stůl: Presentation for the media: How do Czechs want to live and do subsidy programs help them? Results of research on the possibilities of decarbonizing housing in the Czech Republic (Praha) |
| 31. 1. 2025 | Workshop EYP: Finding Hope Through Action: Meaningful Civic Engagement |
| 20. 2. 2025 | Workshop pro středoškoláky: K čemu nám je EU? (Slaný) |
| 25. 2. 2025 | Green Broadcast: Building capacities of the editors and reporters of Czech Radio regarding the green transformation in the Czechia |
| 3. 3. 2025 | Workshop pro středoškoláky: K čemu nám je EU? (Beroun) |
| 4. 3. 2025 | Kulatý stůl: Media briefing: What do Czechs really think about the EU and Green Deal? (Praha) |

5. 3. 2025 Kulatý stůl: Characteristics of platform work in the WB (Praha)
6. 3. 2025 Workshop pro středoškoláky: K čemu nám je EU? (Březnice)
10. 3. 2025 Prague Climate Academy: Temperature records, climate and resilience: what lies ahead?
29. 3. 2025 Workshop EYP: The position and future of the Czech Republic in international organizations
14. 4. 2025 Green Broadcast: Social climate policies and their contribution to the Czech economy and households
16. 4. 2025 Kulatý stůl: Round table with MEPs and experts: how can Europe do more to support the modernisation of regions? (Brno)
18. 4. 2025 Kulatý stůl: Transport-poor population in Czech regions. What can we do for them and how to use the Social Climate Fund? (Praha)
22. 4. 2025 Workshop pro středoškoláky: K čemu nám je EU? (Praha)
24. 4. 2025 Kulatý stůl: The platform work landscape in the EU
- 28. 4. 2025 Konference: Nové impulsy pro rozšíření EU (Praha)**
28. 4. 2025 Kulatý stůl: Nové impulsy pro rozšíření EU: RT Jak komunikovat o EU (Praha)
9. 5. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (Olomouc, Olomoucký kraj)
- 12. - 13. 5. 2025 Konference: [Europe as a task](#) (Praha)**
12. - 17. 5. 2025 Civil Servants Mobily Programme Ukraine: Competitiveness and Inclusive Growth: Social Policy and Employment and Entrepreneurship and Industrial Policy
14. 5. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (Hlavní město Praha)
15. 5. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (Praha, Středočeský kraj)
16. 5. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (Zlín, Zlínský kraj)
- 19. 5. 2025 Konference: [The Budapest Energy and Security Talks](#)**
21. 5. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (Liberec, Liberecký kraj)
21. 5. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (online)
22. 5. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (Jihlava, kraj Vysočina)
29. 5. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (Plzeň, Plzeňský kraj)

30. 5. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (Ostrava, Moravskoslezský kraj)
3. 6. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (Ústí nad Labem, Ústecký kraj)
4. 6. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (České Budějovice, Jihočeský kraj)
5. 6. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (online)
6. 6. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (Brno, Jihomoravský kraj)
9. 6. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Krajské kolo EuropaSecura](#) (Pardubice, Pardubický kraj)
12. 6. 2025 Green Broadcast: [Cities and Heat Waves: How are cities combating the heat, and what lessons can the Czech Republic learn?](#)
- 13. 6. 2025 Konference: [Side session at Globsec](#) (Praha)**
17. 6. 2025 Prague Climate Academy: Cities, heatwaves and public health
31. 8. - 5. 9. 2025 Soutěž pro středoškoláky: [Celostátní finále EuropaSecura](#) (Vojenské zařízení Valdek, Brdy)
19. - 25. 10. 2025 Civil Servants Mobily Programme Armenia: Digitalisation of the police force
22. 10. 2025 Kulatý stůl: [Expert discussion with policymakers and industry representatives \(Vize pro český automobilový průmysl\)](#) (Praha)
22. 10. 2025 Workshop pro středoškoláky: K čemu nám je EU? (Hranice)
- 22. - 23. 10. 2025 Konference: [Platform Revolution: Shaping the Future of Work in the EU and Western Balkans](#) (Brusel)**
2. - 8. 11. 2025 Civil Servants Mobily Programme Serbia: Natura 2000 implementation in the Czech Republic
8. 11. 2025 Workshop EYP: Post-election developments in the Czech Republic and their impact on relations with the European Union
10. 11. 2025 Workshop pro středoškoláky: K čemu nám je EU? (Děčín)
10. - 13. 11. 2025 FLEET: [Transatlantic After Hours: Next Gen in the Spotlight](#)
11. 11. 2025 Workshop pro středoškoláky: K čemu nám je EU? (Praha)
- 13. 11. 2025 Konference: Transatlantic Policy Forum (Praha)**
19. 11. 2025 Workshop pro středoškoláky: K čemu nám je EU? (Vlašim)
- 1. - 2. 12. 2025 Konference: [EU Enlargement Forum 2025](#) (Praha)**

10. 12. 2025 Uzavřený kulatý stůl: ETS2 future (Praha)
6. 12. 2025 Workshop EYP: Developments in the Czech Republic following parliamentary elections in relation to the European Union

Veřejné akce organizované v roce 2025

5. 2. 2025 Webinář s diskuzí: [Nová okna? Ano, s dotací!](#)
26. 2. 2025 Webinář: [Renovace bez legrace: Jak získat podporu na zlepšení vašeho bydlení?](#)
5. 3. 2025 Webinář: [Jak Češi skutečně cestují?](#)
13. 3. 2025 Debata: [Co nového v Evropském parlamentu? Reflexe plenárního zasedání](#)
20. 3. 2025 Diskuze: Café Evropa: What Else is Changing With the Climate?
31. 3. 2025 Diskuze: Unesené svobody 2.0 Olomouc
7. 4. 2025 Debata: [Co nového v Evropském parlamentu? Reflexe plenárního zasedání](#)
11. 4. 2025 Debata se studenty: Debate about the current political situation in Czechia and the EU
16. 4. 2025 Seminář: [Seminář o možnostech a pracovních příležitostech v rámci institucí EU](#)
16. 4. 2025 Seminář: EU priorities for the period 2028-2034
22. 4. 2025 Diskuze: [F-TALK: Životní prostředí](#)
24. 4. 2025 Diskuze: [Evropské čtvrtky ve Skautáku #1: Monika Ladmanová](#)
29. 4. 2025 Seminář na Velvyslanectví Polské republiky: EU Reform and the Polish Presidency
9. 5. 2025 Veřejné natáčení podcastu: [Jak je na tom Evropa 80 let od konce 2. světové války?](#)
12. 5. 2025 Debata: [Co nového v Evropském parlamentu? Reflexe plenárního zasedání](#)
14. 5. 2025 Doprovodná akce k Europe as a Task: Will a Lonely Europe Succeed in a World Without Certainties?
22. 5. 2025 Diskuze: Implementation of the Net-Zero Industry Act (NZIA)
29. 5. 2025 Diskuze: [Evropský čtvrtek ve Skautáku se Štěpánem Černým](#)

2. 6. 2025 Debata: [Zelená a digitální — nepřehlédli jsme sociální oblast?](#)
20. 6. 2025 Debata: [EU–Pacifik: Mapování potenciálu africké infrastruktury](#)
23. 6. 2025 Debata: [Jak se promění evropsko-izraelské vztahy po úderech na Írán? Reflexe plenárního zasedání Evropského parlamentu](#)
27. 6. 2025 Veřejná akce: [Pub kvíz o feminismu / feministické zahraniční politice](#)
3. 7. 2025 Diskuze: [Evropský čtvrtek u piva s Janem Marianem](#)
14. 7. 2025 Debata: [Požáry, povodně a extrémní počasí - jak EU pomáhá? Reflexe plenárního zasedání Evropského parlamentu](#)
15. 7. 2025 Prezentace: Představení výsledků ankety o vlivu českých europoslanců/kyň
21. 7. 2025 Debata: [Jak zchladit Prahu? Město a vlny veder](#)
24. 7. 2025 Diskuze: Evropský čtvrtek ve Skautáku 4 Petr Jonák
30. 7. 2025 Diskuze: Implementation of the Net-Zero Industry Act (NZIA)
30. 7. 2025 Veřejné natáčení podcastu: [Café Evropa na Prague Pride: Svoboda pod tlakem](#)
21. 8. 2025 Panelová diskuze: [Zemědělství 2030: Jak se připravit na evropskou realitu?](#)
21. 8. 2025 Diskuze: [Evropský čtvrtek ve Skautáku 5: Jitka Pánek Jurková](#)
15. 9. 2025 Debata: [Obrana, konkurenceschopnost a rozpočet EU: Analýza projevu o stavu Evropské unie](#)
15. 9. 2025 Diskuze: Climate Assembly v Opavě
16. 9. 2025 Webinář: Policy Research
17. 9. 2025 Debata: [Vládní program a obnova Terezína](#)
18. 9. 2025 Diskuze: [Právní stát pod tlakem: Kdo ho ohrožuje a jak jej bránit?](#)
18. 9. 2025 Webinář: CSF: Queer Resilience Under Authoritarianism
23. 9. 2025 Promítání s debatou: [Kino Evropa: Julie mlčí](#)

25. 9. 2025 Diskuze: [Evropské čtvrtky ve Skautáku: Tomáš Kopečný](#)
26. 9. 2025 Veřejné nahrávání podcastu: [Café Evropa: Cizí jazyky a jazykové profese v éře umělé inteligence](#)
7. 10. 2025 Debata: kariérní den, Masarykova univerzita
10. 10. 2025 Diskuze: [Dětství vs. algoritmus: Jak chránit duševní zdraví mladých?](#)
13. 10. 2025 Debata: [Ruské drony a stíhačky v EU – je Evropa v ohrožení? Co je nového v Evropském parlamentu?](#)
14. 10. 2025 Promítání s debatou: [Kino Evropa: Život není soutěž, ale vyhrávám](#)
21. 10. 2025 Diskuze: [Ukrajinské reformy a česká zkušenost: co by mohlo Česko poradit Ukrajině na cestě do EU?](#)
22. 10. 2025 Webinář: CSF: Environmental organisations in authoritarian regimes
30. 10. 2025 Diskuze: [Evropský čtvrtek ve Skautáku s Pavlínou Žákovou](#)
30. 10. 2025 Diskuze: [Evropská volba: jak se proměnilo české členství v EU od roku 2004](#)
30. 10. 2025 Diskuze: Climate Assembly v Ostravě
4. 11. 2025 Diskuze: Ukrajinské reformy a česká zkušenost
4. 11. 2025 Promítání s debatou: [Kino Evropa: Slyšíš mě?](#)
6. 11. 2025 Veřejná diskuze: Svatotech fair Olomouc
10. 11. 2025 Workshop: [Možnosti stáží a kariéry v EU](#)
13. 11. 2025 Debata: [Ambiciózní EU: Jak ufinancovat rozpočet? | Co je nového v Evropském parlamentu?](#)
13. 11. 2025 Diskuze: [Budoucnost transatlantických vztahů – výzvy a příležitosti v době proměny amerických priorit](#)
14. 11. 2025 Diskuze: REWEU regional discussion Klatovy
17. 11. 2025 Veřejné nahrávání podcastu: [Café Evropa: Evropa, má vlast](#)

18. 11. 2025 Promítání s debatou: [Kino Europa: Generace Euromajdan](#)
19. 11. 2025 Diskuze: Vyspělé Česko: Transformace dodavatelského řetězce v českém automotive
19. 11. 2025 Diskuze: REWEU Plzeň (film evening)
25. 11. 2025 Debata: [Nové priority EU: Co odhaluje návrh rozpočtového rámce?](#)
25. 11. 2025 Promítání s debatou: [Kino Europa: Nasáklí ropou](#)
- 26.11.2026 Webinář: CSF: Independent journalists in authoritarian regimes
27. 11. 2025 Diskuze: [Evropský čtvrtek u piva s Tomášem Pojarem](#)
1. 12. 2025 Diskuze: [Ambice vs realita: Co přinesou EU klimatické cíle pro rok 2040? Co je nového v Evropském parlamentu?](#)
8. 12. 2025 Diskuze: CSF: Is the Democracy Shield Enough to Regain Control of the EU's Online Space?
11. 12. 2025 Závěrečná akce projektu TRANS Armenia

Podcasty vydané v roce 2025

16. 1. 2025 Podcast Café Evropa: [#28 – Budoucnost technologických gigantů v Evropské unii](#)
17. 3. 2025 Podcast Café Evropa: [#29 - Zemědělství v 21. století: Jak se dnes mají farmáři?](#)
14. 4. 2025 Podcast Café Evropa: [#30 – Jak podpořit české startupy?](#)
21. 5. 2025 Podcast Café Evropa: [#31 – Jak je na tom Evropa 80 let od konce druhé světové války?](#)
4. 6. 2025 Podcast Café Evropa: [#32 - Proč dezinformace válčují fakta?](#)
24. 6. 2025 Podcast Café Evropa: [#33 - Čím trpí česká krajina? A jak jí pomoci?](#)
19. 7. 2025 Podcast Café Evropa: [#34 – Vlny veder a naše zdraví: Jak moc je teplo nebezpečné?](#)
04. 8. 2025 Podcast Café Evropa: [#35 - Svoboda pod tlakem: Proč tolerance ustupuje populismu?](#)
04. 9. 2025 Podcast Café Evropa: [#36 – Jsou mladí lidé slyšet?](#)
02. 10. 2025 Podcast Café Evropa: [#37 - Cizí jazyky v éře umělé inteligence](#)
21. 10. 2025 Podcast Café Evropa: [#38 – Jak si poradit v krizových situacích?](#)

24. 11. 2025 Podcast Café Evropa: [#39 – Evropa, má vlast](#)

18. 12. 2025 Podcast Café Evropa: [#40 – Jak Češi pomáhají?](#)

Akce organizované bruselskou kanceláří v roce 2025

4. 2. 2025 Neformální večere: Informal Dinner with the High Representative for Bosnia and Herzegovina, Christian Schmidt
6. 2. 2025 Kulatý stůl: Closed-Door Discussion with Dr. Filip Ivanović, Deputy Prime Minister of Montenegro
5. 3. 2025 Kulatý stůl: [Navigating Uncertainty: The EU's Economic Security in an Era of Geopolitical Rivalry](#)
17. 3. 2025 Diskuse: [European Defence at a Crossroads: Can the EU Build a Stronger Defence Industry?](#)
18. 3. 2025 Promítání a diskuse: [Echoes of Ji.hlava Festival in Belgium: Official Screening of Comrades Followed by a Q&A with Director Joanna Janikowska](#)
8. 4. 2025 Promítání a diskuse: [One World Festival Screening of the Documentary Film Streets Loud with Echoes](#)
29. 4. 2025 Kulatý stůl: [Germany in a Multi-Dimensional Change: Implications for Central Europe](#)
30. 4. 2025 Kulatý stůl: Reconstruction of Ukraine and Support for its Membership in NATO and the EU
14. 5. 2025 Kulatý stůl: East Asian Investments in Electric Vehicle Supply Chains in Central Europe: A Threat or Opportunity for European Automotive?
21. 5. 2025 Diskuse se studenty: EuropaSecura 2025
21. 5. 2025 Diskuse se studenty: University of Bremen
22. 5. 2025 Křest knihy: Bohové, mlíkař a já
19. 6. 2025 Networking a diskuse: Connecting Czech Civil Society with the Brussels Policy Sphere
19. 6. 2025 Diskuse: [The Future of Transatlantic Relations: Between Unity and Uncertainty](#)

Náš tým zároveň vydal celkem...



23

publikací

28 reportů
a doporučení



13

**originálních podcastových
epizod**

a 318x

vystoupil v médiích,



čímž významně přispěl k šíření kvalitní
a věcné debaty o evropských tématech
nejen v českých, ale i zahraničních
médiích.

17. 7. 2025 Veřejná diskuse: Elections in the Czech Republic in 2025 and the EU: What Do Czechs Want from Europe and What Are the Implications for the Czech Republic's Role in the EU?
3. 9. 2025 Kulatý stůl: Lines of (Re)Alignment – Czech Foreign Policy After the 2025 Election
18. 9. 2025 Kulatý stůl: ASEAN x EU: What's the Strategy?
1. 10. 2025 Kulatý stůl: [Prospects for the EU Enlargement in the Western Balkans: A Missed Opportunity or a Strategic Turning Point?](#)
3. 11. 2025 Veřejná debata: Europe on Its Way to Climate Change: 2040 Targets, Energy Security, and Competitiveness
4. 11. 2025 Pracovní seminář: [SNE SOBĚ – SNE2SNE: První pilotní pracovní seminář českých národních expertů v institucích EU](#)
- 17. 11. 2025 Konference: [Multiannual Financial Framework – Challenges and Opportunities](#)**
20. 11. 2025 Veřejná diskuse: [The Next Chapter in EU Enlargement Policy: Reviewing, Simplifying, and Safeguarding](#)
9. 12. 2025 Kulatý stůl: [From Partner to Rival: How Should Europe Respond to China's Growing Influence?](#)

Publikace vydané v roce 2025

Csaba, Š., [Cleavage Formation in the European Parliament and Its Implications for the European Union's Democratic Deficit](#)

Csiki Varga, T., [Od REARMinngu k SAFETy: trendy rozvoje obranných schopností V4](#)

Faktor Juzová, J., [2025: Noví lídři a opozdilci v procesu rozšiřování EU](#)

Gorbatova, M., [Po USAID: Co česká zkušenost ukazuje o evropské pomoci Ukrajině](#)

Hengalová, R., [Can Czech Households Go Green? Evaluating Subsidy Schemes for Energy-Efficient Homes](#)

Hengalová, R., Abíková, J., [Tackling transport poverty in the Czech Republic: Impact of the ETS2 and possibilities of the Social Climate Fund](#)

Hengalová, R., Maes. S., Gómez del Tronco, C., [Can V4 Households Go Green? Regional Lessons and Paths Forward](#)

Křenek, F., [Česko a priority příštího víceletého finančního rámce 2028–2034](#)

Křenek, F., [Nízkoemisní materiály pro český automobilový průmysl](#)

Maes, S., [Evaluation paper: Barriers to implementing the PWD](#)

Maes, S., [Fit for 55? Decarbonization in Residential Buildings and Energy Efficient Renovation An Overview of EU Budgetary and Legal Policies](#)

Oravcová, V., [Místní a regionální dimenze změny klimatu](#)

Piatkiewicz, D., [Společný pokrok nebo odloučení? Přehodnocení transatlantického partnerství v novém globálním řádu](#)

Piatkiewicz, D., [Transatlantic reality check: embracing the new norm](#)

Przychodniak, M., [The EU's Tactical Approach and 'Conditional Engagement' with China in the Context of a Challenging Transatlantic Relationship](#)

Roginer-Hofmeister, O., [Arménské sociální síť a obraz EU: rychle se měnící úkol v prostředí proměnlivých požadavků](#)

Roginer-Hofmeister, O., [Lze překonat rozpor mezi hodnotovým a utilitárním přístupem? Dvě kampaně EU v Maďarsku](#)

Roginer-Hofmeister, O., [Infrastrukturní projekty v komunikaci EU: geopolitická reakce?](#)

Roginer-Hofmeister, O., Ishikawa Y., [Orbán v očích veřejnosti: Využití protiukrajinské rétoriky jako součásti širšího režimního narativu k delegitimizaci Bruselu](#)

Schachtschneider, K., [Mezi kontrolou a rozpory: V4 v době Paktu EU o migraci a nedostatku pracovních sil](#)

Švec, J., [The Enforcement of EU Forced Labour Regulation and Systematic Labour Risks in Xinjiang](#)

Svitková, K., [Cities taking the heat: Practices of urban climate adaptation](#)

Uznańska, P., ["Smartphones on Wheels": Connected Cars and the EU's Cybersecurity](#)

Reporty a doporučení vydané v roce 2025

Abíková, J., Hengalová, R., [Jak zamezit dopravní chudobě pomocí sociálního klimatického fondu: Doporučení pro tvůrce politik v ČR](#)

Bendarzsevszkij, A., [Impacts of Ukraine's accession on the EU and its member states](#)

- Baniak, S., [Transformation of Ukrainian transport system and its perspectives for the EU integration](#)
- EUROPEUM, [European Defence at a Crossroads: Can the EU Build a Stronger Defence Industry?](#)
- EUROPEUM, [Navigating Uncertainty: The EU's Economic Security in an Era of Geopolitical Rivalry](#)
- EUROPEUM, [Od partnera k rivalovi: Jak by měla Evropa reagovat na rostoucí vliv Číny?](#)
- EUROPEUM, [Perspektivy rozšíření EU na západním Balkáně: Promarněná příležitost, nebo strategický zlom?](#)
- EUROPEUM, [Víceletý finanční rámec \(MFF\) – výzvy a příležitosti](#)
- EUROPEUM, [EuroLens Journal #2: Cena za nečinnost](#)
- Gómez del Tronco, C., Votavová, K., [Sociální dimenze konkurenceschopnosti ve světle Draghiho zprávy Shrnutí a doporučení vyplývající z kulatého stolu](#)
- Hengalova, R., [Uhlíková daň a sociální soudržnost v Česku](#)
- Kováčik, T., [A Paper Tiger or a Game-Changing Project: European Defence Industrial Strategy and Views from Central Europe](#)
- Krammerová, S., Hengalová, R., [Book of Testimonies](#)
- Křenek, F., [Česko a priority nového víceletého finančního rámce 2028-2034](#)
- Křenek, F., [Zelená transformace jako ekonomická příležitost](#)
- Křenek, F., [Shrnutí a doporučení vyplývající z kulatého stolu Národního konventu o EU: Česko a priority nového víceletého finančního rámce 2028-2034](#)
- Křenek, F., [Nízkoemisní materiály pro český automobilový průmysl](#)
- Křenek, F., Krulichová, Z., [Doporučení Národního konventu o EU | Role Česka a konkurenceschopnost Evropské unie](#)
- Krulichová, Z., [Role Česka a konkurenceschopnosti EU, ekonomická bezpečnost, vztahy s USA a Čínou i strategie Global Gateway](#)
- Maes, S., [Mapping Platform Work in Czechia](#)
- Maes, S., [The EU's Tech Dilemma Under Trump: How to Set Higher Ambitions That Europe Can Actually Achieve](#)

Maes, S., [Revoluce platformem: utváření spravedlivé budoucnosti práce na platformách v EU a zemích západního Balkánu](#)

Maes, S., [Překážky a příležitosti při zavádění směrnice o platformové práci](#)

Mangiameli, F., [Elevating EU-NATO Synergy for Enhanced European Defence](#)

Papp, G., [The Role of the European Union's Raw Materials Diplomacy in the Green Transition](#)

Svitkova, K., [Město a vlny veder: Jak města bojují s horkem a jak se může Česko poučit?](#)

Szpala, M., [How to make the EU ready for Enlargement: Member States' perspective](#)

Wojnarowicz, M., [After October 7: EU Policy Towards the Israeli-Palestinian Conflict in 2023-2024](#)

Blogy vydané v roce 2025

Brown, A., [Internet a boj o politickou budoucnost Moldavska](#)

Gerová, K., [Drží česká a slovenský diplomacie ženy stranou?](#)

Jahn, J., Mullholand, E., Ourhim, R., [Populismus à la Carte: Pohoršení upečené online](#)

Mazaroski, M., [Izrael na hlavní scéně: Eurovize, politika a boj o neutralitu](#)

Šílová, E., [Ovlivnění šedou digitální propastí: Jak digitální vyloučení brání starším lidem v přístupu k eHealthv Česku](#)

Wymer, I., [Na čí stranu se přiklonit? Spojené království mezi Trumpovou Amerikou a sjednocenou Evropou](#)

Mediální výstupy v roce 2025

Daněk, V., [Eurovolby odhalily bezradnost Evropy](#) (Právo, 2.1.2025)

Daněk, V., [Elon Musk zasahuje do evropské politiky](#) (ČT24, 6.1.2025)

Novotná, T., [Německá vládní koalice se rozpadla, předčasné volby mohou být v březnu](#) (Rádio Prostor, 7.1.2025)

Vokálek, M., [Polsko zahajuje předsednictví v Radě EU](#) (TN.cz, 8.1.2025)

Daněk, V., [EU je jako společenství vlastníků. Tón debatě teď má šanci udávat Polsko](#) (ČRo Dvojka, 9.1.2025)

Blewett-Muny, H., [Co znamená nové obranné partnerství mezi EU a Japonskem?](#) (EU Observer, 10.1.2025)

Daněk, V., [Česko v roce 2025: Vyslechnout či nevyslechnout volání sirén z východu](#) (Balkan Insight, 14.1. 2025)

Vokálek, M., [Ukrajina je rozhodnutá zastavit tranzit ruského plynu](#) (ČRo Plus, 9.1.2025)

Daněk, V., [Může v Evropské unii projít úplný zákaz dodávek ruského plynu včetně LNG?](#) (ČRo Plus, 15.1.2025)

Křenek, F., [Evropa chce víc využívat vzácné kovy ze starých baterií i obnošené oblečení](#) (15.1.2025, ČRo Plus)

Křenek, F., [Trump mění pravidla inaugurace. Pozval čínského prezidenta, populisty i politiky krajní praviče](#) (iRozhlas, 17.1. 2025)

Křenek, F., [Evropská zpráva o životním prostředí v letectví 2025 je příliš optimistická](#) (Ekonomický deník, 19.1.)

Piatkiewicz, D., [Na Trumpa se nelze plně připravit, je ale rozdíl mezi rétorikou a činy](#) (Čtk, 20.1. 2025)

Faktor, Ž., [Co může prezidentství Donalda Trumpa znamenat pro Evropu?](#) (ČT24, 20.1.2025)

Vokálek, M., [Evropské země se připravují na prezidentství Donalda Trumpa](#) (ČT24, 21.1. 2025)

Piatkiewicz, D., [EU může být klíčová při dodržování příměří mezi Izraelem a Hamásem](#) (STVR, 21.1.2025)

Vokálek, M., [Polské předsednictví Evropské unie](#) (Sestry.eu, 22.1.2025)

Vokálek, M., [Prioritou Polska je bezpečnost EU](#) (STVR, 22.1.2025)

Vokálek, M., [Nástup Donalda Trumpa do funkce ovlivní spojení Německa a Francie](#) (ČRo Plus, 22.1.2025)

Hengalová, R., [Jak nárůst populistických a pravicových stran ovlivní politiku životního prostředí EU](#) (STVR, 23.1.2025)

Daněk, V., [Zrušit Green Deal, jak chce Babiš? Úplně absurdní. Cesta ke změnám ale existuje](#) (Hosúodářské noviny, 27.1.2025)

Křenek, F., [Brusel představil plán nastartování evropské ekonomiky](#) (Televizní noviny, 29.1.2025)

Daněk, V., [Česko posílá do Bruselu nového člověka. Bude mít větší vliv než leckterý ministr](#) (Hospodářské noviny, 30.1.2025)

Daněk, V., [Trvalé kontroly na německých hranicích? Kolaps důvěry i porušení legislativy, hodnotí experti](#) (Deník N, 31.1.2025)

24Daněk, V., [Evropa trpí syndromem Petra Pana. Aby byla konkurenceschopná, musí se nebát růst, tvrdí analytik Daněk](#) (ČRo Plus, 31.1.2025)

Kasáková, Z., [I pět let po brexitu se Londýn přizpůsobuje Evropské unii](#) (iROZHLAS, 2.2.2025)

Křenek, F., [Konec „spalováků“ je bouře ve sklenici vody a politický kalkul](#) (Bruselské chlebičky, 3.2.2025)

Hengalová, R., [EU globální klima sama nezachrání, obchodní partnery ale může přimět ke změně chování](#) (Euractiv.cz, 4.2.2025)

Daněk, V., [Silnější rétorika i názory. Patrioti se v Bruselu dostávají z izolace](#) (Seznam Zprávy, 6.2. 2025)

Křenek, F., [Evropa bloudí. Kompas konkurenceschopnosti má pomoci najít cestu ven](#), (Euractiv.cz, 6.2. 2025)

Juzová, J., [Strana kosovského premiéra Kurtiho vyhrála volby](#) (STVR, 10.2.2025)

Votavová, K., [USA, nebo Evropa? Po nástupu Trumpovy oligarchie si Česko musí vybrat, co je pro něj Západ](#) (Deník N, 10.2.2025)

Blewett-Muny, H., [Německo potřebuje dalšího Helmuta Kohla - místo toho dostává Friedricha Merze](#) (EU Observer, 11.2.2025)

Křenek, F., [Bateriovou velmocí Česko zatím není. Potenciál má přitom ve výrobě i recyklaci](#) (Hospodářské noviny, 10.2. 2025)

Piatkiewicz, D., [Úspěšný tlak Maďarska na vyjednávání o sankcích proti Rusku](#) (STVR, 10.2.2025)

Křenek, F., [Návrat plastových brček do obchodů a restaurací](#) (Televizní noviny, 11.3.2025)

Daněk, V., [Trump zavádí clo na dovoz veškeré oceli a hliníku do USA](#) (ČRo, 11.2.2025)

Daněk, V., [Budete ke kamnům potřebovat zásuvku? Vysvětlujeme, co skutečně mohou znamenat rodící se evropská pravidla](#) (12.2. 2025, Denník N)

Vokálek, M., [EU musí Trumpovi připomenout svou roli v podpoře Ukrajiny](#) (ČRo Plus, 13.2.2025)

Daněk, V., [Jak to vidí Viktor Daněk: Druhý Mnichov? Trump svým telefonátem do Kremlu porušil veškerá diplomatická tabu](#) (ČRo Dvojka, 14.2. 2025)

Daněk, V., [Klíčový summit v Paříži: Kde je Evropa a proč chybí Česko?](#) (CNN Prima News, 17.2.2025)

Daněk, V., [Americký velvyslanec v Polsku vyjednával o Ukrajině](#) (STVR, 18.2.2025)

Vokálek, M., [Trump s Putinem Evropu odstavili. Zpět do hry nás může dostat vyslání vojáků](#) (TN.cz, 18.2.2025)

Vokálek, M., [Francie svolala další summit o Ukrajině. Česko v něm může přispět zásadně, říká expert](#) (TN Live, 19.2.2025)

Krulichová, Z., [Přišla Evropa o všechny jistoty?](#) (Voxpot, 19.2.2025)

Daněk, V., [Macronův pokus je to nejlepší, co teď Evropa má](#) (Právo, 19.2.2025)

Vokálek, M., [Volby v Německu změní Evropu. Můžou znamenat konec Schengenu](#) (TN Live, 21.2.2025)

Daněk, V., [Viktor Daněk: Kdo je tady diktátor](#) (ČRo Plus, 23.2.2025)

Daněk, V., [Cla o jakých se Trumpovi ani nesní. EU svůj trh škrtí mnohem víc, než by zvládl americký prezident, ukazuje analýza](#) (Hospodářské noviny, 24.2.2025)

Novotná, T., [AfD na vzestupu: Volby ukázaly rozdělené Německo a nevyřešené problémy](#) (ČRo Plus, 24.2.2025)

Juzová, J., [Rozšíření EU na východ: Podpora roste, ale podmínky zůstávají klíčové](#) (Euractiv, 24.2.2025)

Vokálek, M., [Volby v Německu: výsledky, zvláštnosti a budoucí směřování země](#) (Sestry.eu, 24.2.2025)

Křenek, F., [Pomůže Kompas konkurenceschopnosti získat EU náskok v současné geopolitické soutěži?](#) (CEIAS, 25.2.2025)

Daněk, V., [Dopad německých spolkových voleb na Evropu: Merz je zkušený s pevnými názory. Má ambici hrát velkou hru, hodnotí odborník](#) (TN Live, 26.2.2025)

Křenek, F., [Budoucnost evropské ekonomiky a průmyslu](#) (STVR, 26.2.2025)

Vokálek, M., [Evropa na vedlejší koleji? Jak se unie vyrovnává s politikou nové americké administrativy](#) (Euractiv, 26.2.2025)

Krulichová, Z., [Summit evropských lídrů v Londýně](#) (Radiožurnál, 2.3.2025)

Krulichová, Z., [Uvolnění rozpočtu EU na obranu Ukrajiny a investice do zbrojení](#) (STVR, 4.3.2025)

Hengalová, R., Daněk, V., [Průzkum: Asi 60 procent Čechů bere Green Deal jako ohrožení, 27 procent jako příležitost](#) (Ekolist.cz, 5.3.2025)

Vokálek, M., [Budoucnost vztahu mezi Ukrajinou, Evropou a USA po schůzce v Bílém domě](#) (CNN Prima News, 5.3.2025)

Krulichová, Z., [Fico nakonec summit nezablokoval, přezbrojení EU prošlo. Orbánovo veto nezastaví podporu Ukrajiny.](#) (Denník N, 6.3. 2025)

Daněk, V., [Summit může změnit starý kontinent](#) (TA3, 6.3.2025)

Daněk, V., [Evropské peníze na zbrojení? Otázky, kde je vzít a jak je utratit, zůstávají](#) (Česká justice, 6.3.2025)

Vokálek, M., [Evropa řeší novou fázi zbrojení](#) (TA3, 6.3.2025)

Vokálek, M., [Evropská rada řeší Ukrajinu. Při neshodě může vytvořit koalici mimo, říká expert](#) (TN Live, 6.3.2025)

Daněk, V., [Mimořádný summit EU v Bruselu](#) (ČT24, 6.3.2025)

Křenek, F., [Pracovní kultura v Evropské komisi je velmi přátelská. Práce v zahraničí vám otevře různé obzory](#) (Tvoříme Evropu, 7.3.2025)

Vokálek, M., [Mimořádný summit EU o Ukrajině](#) (ČT24, 7.3.2025)

Vokálek, M., [Lídři EU vyzvali k posílení obrany](#) (STVR, 7.3.2025)

Vokálek, M., [Zvyšování výdajů na obranu jako výsledek summitu Evropské rady](#) (Televizní noviny, 7.3.2025)

Piatkiewicz, D., [Výsledky summitu Evropské rady](#) (STVR, 7.3.2025)

Vokálek, M., [Jednota je klíčem. Národní zájmy nesmí v Evropě převážít, varuje analytik](#) (Seznam Zprávy, 8.3.2025)

Daněk, V., [Musíme doufat v to nejlepší, ale očekávat to nejhorší](#) (Respekt, 9.3.2025)

Daněk, V., [Zhodnocení prvních 100 dní nové Komise Ursuly von der Leyen](#) (ČRo, 9.3.2025)

Daněk, V., [Setkání ústavních činitelů k zahraniční politice](#) (ČT24, 10.3.2025)

Daněk, V., [Nové evropské výdaje na obranu](#) (ČRo, 11.3.2025)

Křenek, F., [Trump svými cly nejvíce poškodil americké spotřebitele](#) (TN Live, 12.3.2025)

Křenek, F., [Zbrojit, nebo krotit emise? Výdaje na obranu se s dekarbonizací nevylučují](#) (Obnovitelně.cz, 13.3.2025)

Daněk, V., [Složitá cesta k míru na Ukrajině](#) (ČT24, 14.3.2025)

Daněk, V., [Virtuální summit o Ukrajině](#) (CNN Prima News, 15.3.2025)

Daněk, V., [Starmerův virtuální summit o Ukrajině](#) (CNN Prima News, 16.3.2025)

Votavová, K., [Obrana, sociální soudržnost, či životní prostředí? To není trilema „bud', anebo", Evropa nesmí zanedbat ani jedno](#) (Deník N, 17.3.2025)

Daněk, V., [Summit lídrů EU](#) (TN.cz, 20.3.2025)

Daněk, V., [Článek 7 je proti Maďarsku aktivovaný, ale nikam to nevede, varuje analytik](#) (Seznam Zprávy, 20.3.2025)

Vokálek, M., [Lídři EU jednají o Ukrajině. Podpora má pokračovat bez ohledu na Trumpa](#) (Studio 6, 20.3.2025)

Křenek, F., [Summit EU: O obraně i konkurenceschopnosti](#) (STVR, 20.3.2025)

Vokálek, M., [Prezident Petr Pavel navštívil Moldavsko. Jaká je cesta země do Unie?](#) (Rádio Prostor, 21.3.2025)

Krulichová, Z., [Závěry Evropské rady k Ukrajině nejsou závazné, upozorňuje analytička](#) (CNN Prima News, 22.3.2025)

Vokálek, M., [Společná evropská obrana](#) (Nova.cz, 23.3.2025)

Daněk, V., [Zelená dohoda versus obrana? Obě priority mohou jít ruku v ruce](#) (ČRo Plus, 25.3.2025)

Tadić, J.J., [Rozhovor s úspěšným projektem JustGreen](#) (Tvoříme Evropu, 26.3.2025)

Vokálek, M., [Summit Koalice ochotných: Nejdřív férové příměří, teprve potom mírové jednotky](#) (ČRo Plus, 27.3.2025)

Křenek, F., [Cla na auta z Evropy? Česka se zatím dotknou jen okrajově](#) (CNN Prima News, 27.3.2025)

Křenek, F., [Zastropovat povolenky? Krátkodobé řešení. EU hledá jinou cestu ke zlevnění energií](#) (iDnes, 28.3.2025)

Roginer-Hofmeister, O., [Orbán míří k volební prohře a snaží se získat hlasy konzervativců, říká analytik](#) (iROZHLAS, 30.3.2025)

Křenek, F., [O emisních povolenkách na dopravu a bydlení se stále jedná](#) (CNN Prima News, 30.3.2025)

Daněk, V., [Podpora Ukrajiny a reakce EU na americká cla](#) (CNN Prima News, 1.4.2025)

Daněk, V., [Koalice ochotných vyjednává o Ukrajině](#) (Horizont ČT24, 2.4.2025)

Daněk, V., [Jak to vidí Viktor Daněk, bývalý zpravodaj v Bruselu](#) (ČRo Dvojka, 3.4.2025)

Daněk, V., [Trump uvalil cla na celý svět, na EU 20 %](#) (TA3, 3.4.2025)

Vokálek, M., [Uvalená 20% cla na Evropskou unii](#) (TA3, 3.4.2025)

Křenek, F., [EU zvažuje v reakci na Trumpova cla ekonomickou „bazuku“. Americké firmy může stát miliardy](#) (iROZHLAS, 3.4.2025)

Blewett-Muny, H., [Polsko brání Evropu před ruskou hybridní válkou](#) (New Eastern Europe, 4.4.2025)

Novotná, T., [Odsouzení Le Penové jako „atomová bomba“. Soudy ve Francii se politiků nebojí, míní experti](#) (CNN Prima News, 4.4.2025)

Novotná, T., [Odsouzení Le Penové jako „atomová bomba“. Soudy ve Francii se politiků nebojí, míní experti](#) (CNN Prima News, 4.4.2025)

Křenek, F., [Obchodní válka rozpoutaná Donaldem Trumpem](#) (Střepiny, 6.4.2025)

Křenek, F., [Cla nejsou pro Trumpa politicky výhodná. Zřejmě o nich bude ještě jednat, říká expert](#) (TN CZ, 8.4.2025)

Vokálek, M., [Ministři obchodu EU o reakci na americká cla](#) (ČT24, 8.4.2025)

Daněk, V., [Evropská unie připravuje odvetná cla](#) (AKTUÁLNE:24, 9.4.2025)

Daněk, V., [Hlasování EU o odvetných clech](#) (STVR, 9.4.2025)

Vokálek, M., [Evropa buduje centra pro umělou inteligenci. Česko zůstává stranou](#) (Televizní noviny, 9.4.2025)

Daněk, V., [Trumpova cla a odpověď Bruselu](#) (TA3, 9.4.2025)

Daněk, V., [Proti Trumpovi máme několik trumfů. Co z toho nakonec Evropa udělá?](#) (Hospodářské noviny, 10.4.2025)

Křenek, F., [Cla nejsou pro Trumpa politicky výhodná. Zřejmě o nich bude ještě jednat, říká expert](#) (TN.cz, 10.4.2025)

Daněk, V., [Unie reaguje na Trumpovu politiku cel kombinací tlaku a vyčkávání](#) (ČRo Plus, 10.4.2025)

Vokálek, M., [Dopady amerických cel](#) (ČT24, 10.4.2025)

Vokálek, M., [Treba sa pripraviť na záplavu čínskeho tovaru. EÚ hľadá riešenie, zatiaľ sa len slamky chytá](#) (Trend.sk, 10.4.2025)

Vokálek, M., [Evropa dala Trumpovi další šanci. Nabídla mu cukr, ale hrozí i bičem, vysvětluje expert](#) (CNN Prima News, 10.5.2025)

Křenek, F., [EU sjednocuje sdílení dat o veřejných dobíjecích stanicích](#) (Ekonomický deník, 13.4.2025)

Vokálek, M., [Meloniové balancování mezi EU a USA čeká zkouška v Bílém domě](#) (ČT24, 17.4.2025)

Křenek, F., [Brusel doufá, že se Meloniova stane Trumpovou „našeptávačkou“](#) (Seznam Zprávy, 17.4.2025)

Novotná, T., [Cenou za Trumpovu obchodní politiku může být ztráta strategických spojenců](#) (CHOICE, 17.4.2025)

Daněk, V., [Česko končí s ruskou ropou. Spotřebu nově pokryjí jiné dodávky](#) (TN.cz, 17.4.2025)

Daněk, V., [Obrat nebo další taktika? Trump mluví o snadném řešení celních sporů](#) (ČRo Plus, 18.4.2025)

Daněk, V., [Von der Leyenová posiluje svou pozici v čele EU](#) (Seznam Zprávy, 19.4.2025)

Křenek, F., [EU chce urychlit obchodní dohody. Smlouva s Latinskou Amerikou může Česku ušetřit miliardy](#) (iROZHLAS, 25.4.2025)

Novotná, T., [Show bez výsledků: Co Trumpovo setkání s Kimem říká o jeho strategii vůči Putinovi](#) (Asia Times, 25.4.2025)

Roginer-Hofmeister, O., [Evropa musí převzít odpovědnost za svá média. Konec podpory USA je příležitostí i varováním](#) (New Eastern Europe, 28.4.2025)

Křenek, F., [Bez pojištění do Evropy nesmí. EU zpřísňuje pravidla pro lodní dopravu](#) (Ekonomický deník, 28.4.2025)

Daněk, V., [Úspěchy v Bruselu, ticho doma. Čeští politici nedokážou prodat Evropu voličům](#) (Reportér, 30.4.2025)

Piatkiewicz, D., [Podezřelé kontroly v USA](#) (STVR, 30.4.2025)

Křenek, F., [Recyklace autovraku na rozcestí: Příležitost pro průmysl, nebo další alibi pro nečinnost?](#) (Odpadové fórum, 1.5.2025)

Novotná, T., [Přelom v německé politice: AfD označena za hrozbu ústavnímu pořádku](#) (STVR, 2.5.2025)

Daněk, V., [Proč Evropané obrazejí pozornost k pravici](#) (Česká televize, 5.5.2025)

Vokálek, M., [Německo mění kurz: Nový kancléř slibuje razantnější roli v Evropě](#) (Česká Televize, 5.5.2025)

Křenek, F., [Češi mají nejdražší elektřinu v Evropě](#) (Televizní noviny, 6.5.2025)

Daněk, V., [O čem svědčí první kroky nového německého spolkového kancléře Friedricha Merze?](#) (ČRo Plus, 9.5.2025)

Vokálek, M., [Evropská integrace Ukrajiny: proč Budapešť brání strategickým rozhodnutím Kyjeva?](#) (Slawa.tv, 11.5.2025)

Krulichová, Z., [Ruský prezident Vladimir Putin navrhl, aby se mírové rozhovory mezi Kyjevem a Moskvou konaly ve čtvrtek v tureckém Istanbulu](#) (ČRo Plus, 11.5.2025)

Daněk, V., [V Praze začala konference Evropa jako úkol](#) (ČT24, 12.5.2025)

Křenek, F., [Komise žádá odklad smlouvy na Dukovany, má podezření na narušení trhu EU](#) (TN Live, 13.5.2025)

Vokálek, M., [Soud prověří, zda Ursula von der Leyen porušila pravidla transparentnosti](#) (TN Live, 14.5.2025)

Daněk, V., [Evropská komise porušila pravidla transparentnosti, rozhodl unijní soud](#) (Radiožurnál, 14.5.2025)

Vokálek, M., [Komise chybovala, musí vysvětlit zprávy von der Leyenové s Pfizerem, rozhodl soud](#) (ČT, 14.5.2025)

Vokálek, M., [Soudní verdikt proti Komisi: transparentnost musí platit i v krizích](#) (Teraz.sk, 14.5.2025)

Křenek, F., [Poptávka po vzácných kovech stoupá](#) (Horizont 24, 16.5.2025)

Vokálek, M., [Případ Pfizergate vyvolává v EU rozruch, mnozí volají po odchodu předsedkyně Evropské komise von der Leyenové](#) (STVR, 16.5.2025)

Vokálek, M., [Vyjednávání EU a Británie před summitem](#) (ČT, 18.5.2025)

Vokálek, M., [Británie po brexitu rozvolňuje pravidla. Umožňuje práci cizincům i rybolov](#) (TN Live, 19.5.2025)

Křenek, F., [Kasační stížnost kvůli dostavbě Dukovan](#) (ČT, 19.5.2025)

Wymer, I., [Londýn potvrdil novou dohodu s EU](#) (STVR, 19.5.2025)

Wymer, I., [Brusel a Londýn začínají odznova](#) (STVR, 19.5.2025)

Daněk, V., [Jaká zpráva pro EU jsou výsledky z Rumunska a Polska a evropské reakce](#) (ČT24, 19.5.2025)

Vokálek, M., [O Evropě jako úkol, bezpečnosti a konkurenceschopnosti](#) (Český zájem, 19.5.2025)

Křenek, F., [Podezření z nedovolených subvencí pro KHNP](#) (ČT24, 20.5.2025)

Křenek, F., [Hlas lidu, hlas Boží. 150 Evropanů pomůže rozhodnout o 30 bilionech korun](#) (Seznam Zprávy, 20.5.2025)

Daněk, V., [Vítězství Nicușora Dana v rumunských prezidentských volbách](#) (ČRo Plus, 22.5.2025)

Daněk, V., [O čem svědčí první kroky nového německého spolkového kancléře Friedricha Merze?](#) (ČRo Plus, 22.5.2025)

Krulichová, Z., [Trumpova politika nás sblíží. Evropská unie pracuje na dohodě o volném obchodu s Indií](#) (iROZHLAS, 25.5.2025)

Vokálek, M., [EU chce uzavřít dohodu o volném obchodu s Indií](#) (TN.cz, 25.5.2025)

Daněk, V., [Budoucnost bezcelního dovozu z Ukrajiny je nejistá. Ministři EU jednají v Bruselu](#) (ČRo Plus, 26.5.2025)

Křenek, F., [Spolupráce zemí V4 a Tchaj-wanu v oblasti průmyslu jako strategická reakce na měnící se globální uspořádání](#) (Taiwan Insight, 28.5.2025)

Juzová, J., [Skoro dvě třetiny Čechů nechtějí Ukrajinu v EU, ukazuje průzkum](#) (Euractiv, 30.5.2025)

Gómez del Tronco, C., [Pražští muslimové bojují o prostor pro měšitu uprostřed rostoucích předsudků](#) (The New Arab, 30.5.2025)

Gómez del Tronco, C., [A congress of politicians held in a morgue is the ultimate insult, outraged residents say in shattered Valencia](#) (CNN Prima News, 30.5.2025)

Daněk, V., [Jaký vliv bude mít vítězství opozičního kandidáta Nawrockého v prezidentských volbách na pozici Polska v Evropské unii?](#) (ČRo Plus, 2.6.2025)

Vokálek, M., [Celní válka](#) (TN, 4.6.2025)

Daněk, V., [Jak to vidí Viktor Daněk: Jako ryba ve vodě, ale nemá. Proč není český eurokomisař Síkela doma vidět?](#) (ČRo Dvojka, 4.6.2025)

Krulichová, Z., [Zablokuje Fico sankce? Zatím si na to netroufl ani Viktor Orbán](#) (Deník N, 5.6.2025)

Vokálek, M., [Navýšení protivzdušných a protiraketových kapacit NATO o 400 %](#) (Horizont 24, 9.6.2025)

Křenek, F., [Evropská komise rozšířila seznam zakázaných aerolinek. Přibyl Tanzanie a Surinam](#) (Ekonomický deník, 8.6.2025)

Daněk, V., [Evropská komise představila 18. balíček sankcí](#) (STVR, 11.6.2025)

Křenek, F., [Středoevropští lídři zaskočení vysokými americkými cly na automobilový průmysl](#) (Balkan Insight, 17.6.2025)

Krulichová, Z., [Dovoz ruského plynu do EU má skončit do konce roku 2027. Návrh Evropské komise obejde veto Slovenska a Maďarska](#) (Deník N, 17.6.2025)

Daněk, V., [Společnost Google by podle generální advokátky Soudního dvora Evropské unie měla zaplatit pokutu za zneužívání dominantního postavení na trhu](#) (ČRo Plus, 19.6.2025)

Hengalová, R., [Autobusový 'teror', závislost na rodičích a techno. Čtvrtinu Čechů ohrožuje dopravní chudoba](#) (iRozhlas, 17.6.2025) 18

Hengalová, R., [Čas na zavedení emisních povolenek pro auta a budovy se krátí. Česko ho chce ještě přepracovat](#) (iRozhlas, 19.6.2025)

Daněk, V., [Jak se "prodává" EU v Česku a za co můžou politici](#) (Bruselské chlebíčky, 23.6.2025)

Vokálek, M., [Summit NATO v Haagu](#) (CNN Prima News, 25.6.2025)

Gómez del Tronco, C., [Česká republika, kde převládá jednotná a pracovní imigrace](#) (Crónicas del corazón de Europa, 25.6.2025)

Vokálek, M., [Ústupky a pochvaly Trumpovi: země NATO vyšly vstříc USA a zvýší výdaje na obranu](#) (Deník N, 25.6.2025)

Daněk, V., [Ruské imperiální ambice jsou hrozbou, říká Daněk. Vytvoření armády EU je mimo realitu](#) (TN Live, 26.6.2025)

Vokálek, M., [Pozornost na Slovensko a Maďarsko](#) (TA3, 26.6.2025)

Vokálek, M., [Bez pěti procent na obranu ztratí zbylých 95 procent HDP smysl. Trump má pravdu, hájí změny v NATO expert](#) (Deník N, 26.6.2025)

Svitková, K., [Česká města nemají strategii na vlny veder: kropí ulice a instalují pítka, plán chystá jen Praha](#) (iRozhlas, 26.6.2025)

Vokálek, M., [Ohlédnutí za summitem NATO: Pět klíčových postřehů k tomu, co nám napověděl o budoucnosti Evropy](#) (Deník N, 26.6.2025)

Vokálek, M., [Ukrajinská trať: mezi Bruselem a Orbánem](#) (Slawa.tv, 27.6.2025)

Vokálek, M., [Jsme na pomezí míru a války, hodnotí expert. Chování Slovenska a Maďarska je nešťastné](#) (TN Live, 27.6.2025)

Daněk, V., [Summit evropských lídrů v Bruselu](#) (ČT24, 28.6.2025)

Gómez del Tronco, C., [Muslimové mají problém najít lokalitu pro novou mešitu v centru Prahy](#) (DW.com, 29.6.2025)

Vokálek, M., [Dánsko povede Radu Evropské unie](#) (STVR, 1.7.2025)

Daněk, V., [Podpora Ukrajiny v EU](#) (CNN Prima News, 1.7.2025)

Vokálek, M., [Dánsko přebralo předsednictví v Radě EU](#) (STVR, 1.7.2025)

Hengalová, R., [Klimatický cíl do roku 2040](#) (ČRo, 2.7.2025)

Vokálek, M., [Dánsko přebírá předsednictví Rady Evropské unie](#) (ČT24, 2.7.2025)

Vokálek, M., [Dánsko přebírá EU s důrazem na soudržnost a kompromisy](#) (Teraz.sk, 2.7.2025) 20

Vokálek, M., [Dánsko přebírá EU s důrazem na soudržnost a hledání kompromisů](#) (Bleskovky.sk, 2.7.2025)

Vokálek, M., [Dánsko přebírá EU s důrazem na soudržnost a hledání kompromisů](#) (topky.sk, 2.7.2025)

Vokálek, M., [Dánsko přebírá EU s důrazem na soudržnost a hledání kompromisů. Má zkušené diplomaty, tvrdí EUROPEUM](#) (HNonline.sk, 2.7.2025)

Svitková, K., [Adaptace měst na vedro má být veřejný zájem. V jakých evropských městech se daří?](#) (WHAT news, 3.7.2025)

- Daněk, V., [Povolenky: Česko opět zaspalo](#) (Právo, 4.7.2025)
- Daněk, V., [Emisní povolenky s námi zůstanou](#) (Český rozhlas, 4.7.2025)
- Vokálek, M., [Polský prezident Duda navštívil Prahu](#) (TN Live, 7.7.2025)
- Křenek, F., [Hranice 1,5 stupně Celsia padla. Teď je čas proměnit krizi v příležitost](#) (Deník Referendum, 7.7.2025)
- Vokálek, M., [Budoucnost obchodu mezi EU a USA zůstává nejistá](#) (ČRo Plus, 8.7.2025)
- Svitková, K., [Zahrady na fasádách domů, stromy z Íránu a Kavkazu. Jak přizpůsobit česká města vedrům](#) (Respekt, 8.7.2025)
- Křenek, F., [Dekarbo brief: Tři lekce z pátečního výpadku](#) (Euractiv, 8.7.2025)
- Daněk, V., [Von der Leyenová přežije, ale v europarlamentu to vře](#) (Právo, 10.7.2025)
- Křenek, F., [Hlasování o nedůvěře von der Leyenové a její EK](#) (ČT, 10.7.2025)
- Vokálek, M., [Hlasování o nedůvěře Evropské Komisi](#) (CNN Prima News, 10.7.2025)
- Daněk, V., [Von der Leyenová posílila, debakl pro Patrioty](#) (Seznam Zprávy, 10.7.2025)
- Vokálek, M., [Von der Leyen čelí hlasování o nedůvěře](#) (TN Live, 10.7.2025)
- Daněk, V., [Evropská komise ustála hlasování](#) (RTVS, 10.7.2025)
- Křenek, F., [Hlasování ukázalo, že většina za Komisi stále existuje](#) (TV Nova, 11.7.2025)
- Daněk, V., [V rozpočtu po roce 2028 může hrát větší roli dodržování pravidel](#) (ČRo Plus český rozhlas, 11.7.2025)
- Křenek, F., [Komise ustála nedůvěru, závislost na sociálních demokratech ale může růst](#) (CNN Prima News, 11.7.2025) 20
- Hengalová, R., [Vláda i opozice bojují s povolenkami, ekonomické realitě navzdory](#) (Seznam Zprávy, 14.7.2025)
- Daněk, V., [Trumpovy cla zmrazily jednání. EU teď váhá, co je jeho skutečný cíl](#) (ČT24, 14.7.2025)
- Daněk, V., [Slovensko brzdí sankce EU. Chce výjimku na ruský plyn](#) (ČRo Plus, 15.7.2025)
- Vokálek, M., [Odpolední publicistika: Nový vlastník hutě Liberty Ostrava. Rozpočet Evropské unie. Opatření proti úhynu ryb](#) (ČRo Radiožurnál, 16.7.2025)
- Křenek, F., [Evropská unie chce rozpočet razantně zjednodušit, říká analytik Filip Křenek](#) (TN.cz, 16.7.2025)

- Hengalová, R., [Průzkum: Většina domácností odmítá nové povolenky](#) (Novinky.cz, 16.7.2025)
- Křenek, F., [Návrh rozpočtu Evropské Unie](#) (RTVS, 16.7.2025)
- Vokálek, M., [Rozpočet EU by měl počítat s tím, že některé státy mohou být problémové](#) (ČT24, 16.7.2025)
- Vokálek, M., [EK navrhla rozpočet dva biliony eur na období let 2028 až 2034](#) (ČT24, 16.7.2025)
- Daněk, V., [18. evropský balík protiruských sankcí je realitou](#) (ČRo Plus český rozhlas, 18.7.2025)
- Hengalová, R., [Politici versus Bart Simpson. Česko vymýšlí, kam pošle miliardy na řešení dopravní chudoby](#) (iRozhlas, 20.6.2025)
- Vokálek, M., [Analytik: Rekordní evropský rozpočet je pro Česko příležitost. Babiš ale musí být v Bruselu aktivnější než dřív](#) (Denník N, 18.7.2025)
- Daněk, V., [Migrační politika EU](#) (CNN Prima News, 20.7.2025)
- Krulichová, Z., [Před společným summitem ušetřila Čína Evropské unii diplomatické políčky](#) (ČT24, 23.7.2025)
- Daněk, V., [Otřesy na Ukrajině po Zelenského kroku](#) (Ta3, 24.7.2025)
- Krulichová, Z., [Význam vztahů mezi EU a Čínou](#) (STVR, 24.7.2025)
- Krulichová, Z., [Vyrovnejte obchodní deficit, můžeme omezit dovoz, pohrozila v Pekingy šéfka EK](#) (ČT24, 24.7.2025)
- Daněk, V., [Jednání Trumpa s Ursulou von der Leyenovou](#) (Český rozhlas, 27.7.2025)
- Vokálek, M., [Náročné vyjednávání, přijatelný výsledek. EU odvrátila nejhorší](#) (CNN Prima News, 28.7.2025)
- Hengalová, R., [Evropská komise stáhla směrnici o greenwashingu. Odklání se od klimatických politik](#) (TN.cz, 29.7.2025) 20
- Daněk, V., [EU přijala absurdní podmínky](#) (Právo, 29.7.2025)
- Daněk, V., [Obnoví nový protikorupční zákon důvěru ukrajinské veřejnosti?](#) (ČRo Plus, 31.7.2025)
- Daněk, V., [Trumpova cla pro Evropu](#) (ČRo Plus, 31.7.2025)
- Daněk, V., [Připlatíme si desítky tisíc za „výmysl z Evropy“?](#) (Deník N, 31.7.2025)
- Vokálek, M., [Helsinky+50: Návrat k principům míru](#) (STVR, 31.7.2025)
- Vokálek, M., [Tlačí na odchod z EU, o bolestivých dopadech ale Stačilo! i SPD mlčí](#) (Seznam Zprávy, 4.8.2025)

Vokálek, M., [Nástup nového polského prezidenta vztahy s Českem nezmění](#) (Impuls, 4.8.2025)

Daněk, V., [Konzervativec Nawrocki se ujal úřadu polského prezidenta](#) (TN Live, 6.8.2025)

Vokálek, M., [Videokonferencia pred samitom na Aljaške](#) (STVR:24, 13.8.2025)

Svitková, K., [Vedro dusí česká města](#) (TN.cz, 14.8.2025)

Svitková, K., [Tropické dny v Česku](#) (ČRo Plus, 15.8.2025)

Vokálek, M., [Začala platit americká cla na zboží z desítek zemí](#) (ČT24, 15.8.2025)

Vokálek, M., [Schůzka Volodymyra Zelenského s Donaldem Trumpem ve Washingtonu. Co na to EU?](#) (ČRo Plus, 17.8.2025)

Daněk, V., [Ukrajinský prezident bude jednat v USA](#) (ČT24, 18.8.2025)

Daněk, V., [Zásah ropovodu Družba a energetická situace Slovenska a Maďarska](#) (ČRo Plus, 22.8.2025)

Daněk, V., [Viktor Daněk: Plníme pouze dílčí body Draghiho zprávy. Bez radikálních změn EU v globálním světě neobstojí](#) (ČRo Dvojka, 28.8.2025)

Daněk, V., [Pomoc evropských zemí Ukrajině](#) (ČT24, 1.9.2025)

Daněk, V., [Jednání předsedy Evropské rady António Costy s premiérem Fialou](#) (ČT24, 5.9.2025)

Daněk, V., [Šmírování, nebo ochrana dětí? Viktor Daněk popisuje, o co jde v návrhu na chat control](#) (CNN Prima News, 6.9.2025)

Křenek, F., [Rok po vydání Draghiho zprávy](#) (Český rozhlas, 8.9.2025)

Daněk, V., [Evropská unie je jako SVJ. Kdybychom vystoupili, stejně v tom domě zůstaneme bydlet, říká politolog](#) (Téma 21, 8.9.2025) 21

Křenek, F., [Evropa rok po alarmující Draghiho zprávě: Clean Deal a smlouva s Trumpem](#) (Seznam Zprávy, 9.9.2025)

Křenek, F., [Ursula von der Leyenová promluvila o stavu Unie](#) (TN.cz, 11.9.2025)

Křenek, F., [Není možné jet všemi směry a zároveň kupředu](#) (Hospodářské noviny, 15.9.2025)

Vokálek, M., [Česká muniční iniciativa pro Ukrajinu čelí domácí kritice](#) (Politico, 16.9.2025)

Vokálek, M., [Blížící se volby ohrožují českou muniční iniciativu](#) (BNN, 16.9.2025)

Daněk, V., [Chat Control: ochrana dětí na internetu, nebo zásah do soukromí všech?](#) (Newsroom ČT24, 21.9.2025)

Daněk, V., [Viktor Daněk: Draghiho budík nikdo neslyší](#) (Právo, 21.9.2025)

Křenek, F., [EU dojednala pakt, který jí ušetří miliardy a sníží závislost na Číně i USA](#) (Seznam Zprávy, 23.9.2025)

Křenek, F., [Evropský rozpočet má narůst o 800 miliard eur. Spolknou je dluhy a inflace](#) (Seznam Zprávy, 26.9.2025)

Daněk, V., [Migrační pakt. Vnitro plánuje nabírat úředníky, ANO a jeho možní partneři ho chtějí odmítnout](#) (Novinky.cz, 29.9.2025)

Vokálek, M., [V sázce jsou miliony granátů. Ve volbách v České republice vede strana bývalého premiéra a euroskeptika Andreje Babiše. Jaké jsou sázky pro Ukrajinu?](#) (Forbes Ukraine, 2.10.2025)

Vokálek, M., [Stává se Česko druhým Maďarskem?](#) (Web.de, 2.10.2025)

Daněk, V., [V Havlově rodné zemi panuje skleslá nálada](#) (Weekendavisen, 3.10.2025)

Vokálek, M., [Česko pryč z EU a NATO? Babiš slíbil, že se to nestane... Konečná je stále pro](#) (Blesk Zprávy, 4.10.2025)

Vokálek, M., [Analytici: Vítězství ANO není pro Brusel dobrá zpráva, nicméně Babiš není Orbán](#) (České noviny, 4.10.2025)

Vokálek, M., [Analytici: Vítězství ANO není pro Brusel dobrou zprávou, Babiš však není Orbán](#) (European Newsroom, 5.10.2025)

Křenek, F., [Peníze, které tekly do Česka, už nepřijdou. Experti radí, jak je nahradit](#) (Seznam Zprávy, 6.10.2025)

Křenek, F., [Vrací se spalovací motory do hry ?](#) (Televizní noviny, 7.10.2025)

Vokálek, M., [Motoristé i SPD si ukrojili velká sousta. Babiš riskuje, že by se Česku v EU mohli vyhýbat stejně jako Ficovi](#) (SK Denník N, 8.10.2025) 19

Hengalová, R., [Většina domácností je proti emisním povolenkám, chybí jim informace o přínosech](#) (Rádio Prostor, 9.10.2025)

Vokálek, M., [Babišovo vítězství se slaví v Kremlu – Evropskou unii oslabí další vzpurná země](#) (LRT, 10.10.2025)

Křenek, F., [Křenek: Reforma rozpočtu EU je třeba. Je načase reflektovat, že se svět mění, jinak nám ujede vlak](#) (Euractiv, 10.10.2025)

Křenek, F., [Křenek: Prvotní šok z návrhu víceletého rozpočtu EU opadl. Očekávám, že základní kontury vyjednávání přežijí](#) (Euractiv, 14.10.2025)

Hengalová, R., [Nejistota kolem ETS2 brzdí Česku přístup k miliardám pro domácnosti a firmy, upozorňuje expertka](#) (Hospodářské noviny, 23.10.2025)

Daněk, V., [Spor o povolenky a přístup vlády k EU](#) (Právo, 23.10.2025)

Vokálek, M., [Klíčový summit EU začíná v Bruselu. Fico zastupuje Slovensko i Maďarsko.](#) (TA3, 23.10.2025)

Vokálek, M., [Ficův tlak v otázce sankcí není dobrou strategií, říká expert na EU Vokálek](#) (Deník N, 23.10.2025)

Křenek, F., [Návrh nového rozpočtu EU je slibný, budí ale nejistotu, upozorňují experti](#) (Euractiv, 23.10.2025)

Vokálek, M., [Jednání o půjčce pro Ukrajinu uvízla na mrtvém bodě. Slovensko může podle analytika znovu blokovat společný postup EU](#) (tvnoviny.sk, 24.10.2025)

Křenek, F., [Velké sázky, velké peníze: Jak může příští sedmiletý rozpočet EU ovlivnit Polsko a Česko](#) (Euractiv.pl, 27.10.2025)

Vokálek, M., [Wilders ztratil, nizozemští proevropští liberálové D66 ve volbách posílili](#) (ČT24, 30.10.2025)

Hengalová, R., [„Pyrrhovo vítězství“ zní reakce na odklad emisních povolenek](#) (Seznam Zprávy, 5.11.2025)

Křenek, F., [Fialova chyba zasáhne peněženky všech, tvrdí Andrej Babiš. Odborníci reaguji](#) (eXtra.cz, 10.11.2025)

Vokálek, M., [Vokálek: Česko by mělo mít nárok na úplné osvobození od solidárního příspěvku](#) (iRozhlas, 12.11.2025)

Křenek, F., [Vlak plný černých pasažérů. Státy klimatické cíle neplní a škody porostou](#) (Seznam Zprávy, 14.11.2025)

Ishikawa, Y., [Zablokovaná maďarská politika: opozice nedokáže prorazit, zatímco vládní „nativ vytváření nepřátel“ už na veřejnost nedoléhá](#) (Foresight, 15.11.2025) 17

Vokálek, M., [Babiš jako pán zahraničí. Proč chce premiér řídit diplomacii sám](#) (Seznam Zprávy, 16.11.2025)

Roginer-Hofmeister, O., [Orbána může po patnácti letech vystřídat opozice. V řadě věcí se však podobají](#) (ČT24, 21.11.2025)

Vokálek, M., [Evropská komise zahájila řízení proti Slovensku kvůli novele ústavy.](#) (Teraz.sk, 21.11.2025)

Vokálek, M., [Vokálek: Řízení Evropské komise proti Slovensku je citlivé a proces může trvat roky](#) (Teraz.sk, 21.11.2025)

Daněk, V., [Členské země EU podpořily „chat control 2.0“](#) (ČT24, 26.11.2025)

Vokálek, M., [Babiš nominoval veterána armády, aby vedl české ministerstvo obrany](#) (Politico, 26.11.2025)

Daněk, V., [Patrioti začali prorážet evropskou izolaci](#) (ČT24, 27.11.2025)

Daněk, V., [Západ už Babišovi vysvětlil, jak cenná česká muniční iniciativa je, říká politolog Daněk](#) (Téma 21, 28.11.2025)

Vokálek, M., ["Nastal čas pro Patrioty." Babišův velký triumf dodal sílu jeho eurospojencům](#) (Aktuálně.cz, 1.12.2025)

Křenek, F., [„Od tonoucího k zachránci“: tajemství Škody, českého motoru Volkswagenu](#) (LesEchos, 2.12.2025)

Daněk, V., [Povolenky budou bolet. Vláda se to rozhodla promlčet, kritizuje analytik. Zrušit prý nejdou](#) (iRozhlas, 3.12.2025)

Vokálek, M., [Babiš hrál o čas. Střet zájmů mu bránil i v účasti na důležitém summitu](#) (Seznam Zprávy, 5.12.2025)

Vokálek, M., [Babiš hraje o čas. Jako premiér už chce na důležitý summit do Bruselu](#) (Blesk Zprávy, 6.12.2025)

Daněk, V., [Babišův evropský comeback](#) (SZ Podcast 5:59, 8.12.2025)

Vokálek, M., [Důvěra až po summitu Evropské rady. Co čeká premiéra Babiše po jmenování](#) (Seznam Zprávy, 9.12.2025)

Vokálek, M., [Ukrajina s Evropou do úterý dokončí návrh mírového plánu a předají ho USA, řekl Zelenskyj](#) (ČT24, 9.12.2025)

Vokálek, M., [Použití ruských zmrazených aktiv na financování Ukrajiny je nejlepší možnost. Jiné varianty jsou pro Evropu horší, říká odborník Martin Vokálek](#) (Pravda.sk, 10.12.2025) 17

Vokálek, M., [Fico poslal do Bruselu vulgární vzkaz ohledně Ukrajiny. Státy EU se přitom už dohodly, jak obejít případné slovenské a maďarské veto](#) (Denník N, 12.12.2025)

Vokálek, M., [„Zachovat Belgii tvář“. Pět důvodů, proč Belgie blokuje reparační úvěr pro Ukrajinu. Je možné prolomit veto? Analýza Forbes Ukraine](#) (Forbes Ukraine, 13.12.2025)

Křenek, F., [Německý plán poškodí český průmysl. Energeticky náročné podniky čeká rána](#) (iDNES.cz, 15.12.2025)

Křenek, F., [EK zmírnila plán na zákaz prodeje automobilů se spalovacími motory](#) (ČT1, 16.12.2025)

Vokálek, M., [Miliardy, Ukrajina a budoucnost EU. Babiš se vrací k evropskému stolu](#) (Seznam Zprávy, 17.12.2025)

Vokálek, M., [Ostražitý Brusel. Babišovo řešení střetu zájmů nemusí stačit](#) (Seznam Zprávy, 18.12.2025)

Křenek, F., [Problémům navzdory. Českému automobilovému průmyslu se daří. Co ho čeká příští rok?](#) (Ekonomický deník, 29.12.2025)

Tým EUROPEUM v roce 2025

Vedení

Vladimír Bartovic, prezident

Martin Vokálek, výkonný ředitel a vedoucí bruselské kanceláře

Viktor Daněk, výkonný zástupce ředitele a vedoucí pražské kanceláře

Žiga Faktor, zástupce ředitele a vedoucí bruselské kanceláře (do 1/25)

Liljana Cvetanoska, zástupkyně ředitele a vedoucí výzkumu

Projektový, organizační a komunikační tým

Kristína Chlebáková, Head of Operations

Alexandra Visnerova, vedoucí konferencí

Kristína Tůmová, komunikační manažerka (do 2/2025)

Veronika Rajmanová, komunikační manažerka (od 2/2025)

Tomáš Červenka, komunikační koordinátor

Petra Pospíšilová, manažerka kanceláře a projektů (do 7/25)

Nikola Prokopová, finanční a provozní administrátorka (od 7/25)

Natalie Vaidišová, manažerka eventů (od 9/25)

Simona Krammerová, manažerka eventů (od 9/25)

Jovana Jović Tadić, seniorní projektová manažerka

Kristina Gerová, projektová manažerka (od 2/25)

Maria Gorbatova, projektová koordinátorka a analytička (od 5/25)

Zuzana Augustová, juniorní projektová manažerka (od 9/25)

Veronika Novotná, projektová koordinátorka EuropaSecura

Adam Horry, projektový koordinátor EuropaSecura

Výzkumní*né pracovníci*ce / a spolupracovníci*ce (a jejich expertíza)

Jana Abíková, vedoucí programu Green Europe (do 5/25)

- klimatická a energetická politika EU, dekarbonizace průmyslu, udržitelná mobilita, spravedlivá transformace

Zuzana Stuchlíková, vedoucí programu Green Europe (od 5/25)

- klimatická a energetická politika EU, evropské instituce a rozhodovací procesy, udržitelnost, evropská integrace

Carlos Gómez del Tronco, vedoucí programu Just Europe

- demokracie a občanská participace, evropská integrace, rozšiřování EU, odolnost demokratických institucí

Oszkár Roginer-Hofmeister, vedoucí programu Global Europe

- zahraniční a bezpečnostní politika EU, transatlantické vztahy, geopolitika, rozšiřování EU

Jana Juzová, seniorní výzkumná pracovnice (do 6/25)

- regionalismus, Visegrádská spolupráce, demokratizace a evropská integrace zemí Západního Balkánu, rozšiřování EU

Rebeka Hengalová, výzkumná pracovnice

- dekarbonizace automobilového průmyslu, trh práce, sociální dopady klimatických politik EU

Filip Křenek, projektový koordinátor a analytik

- evropská ekonomika, hospodářská soutěž, konkurenceschopnost, klima, ekonomická bezpečnost EU v oblasti dodavatelských řetězců, zdrojů kritických surovin či prověřování zahraničních investic

Zuzana Krulichová, výzkumná pracovnice

- evropská zahraniční politika, Indo-Pacifik, Čína, ekonomická bezpečnost

Silke Maes, výzkumná pracovnice (do 10/25)

- evropská sociální politika, migrace, digitalizace, jednotný digitální trh EU

Danielle Piatkiewicz, výzkumná pracovnice

- transatlantická, středoevropská a východoevropská bezpečnost, NATO, Východní partnerství

Klára Votavová, výzkumná pracovnice (od 10/25)

- evropské sociální politiky, sociální dopady digitalizace a dekarbonizace, nerovnosti mezi evropskými státy

Zuzana Kasáková, výzkumná spolupracovnice

- politický vývoj a historie Velké Británie (zejména tzv. keltského okraje), historie a instituce EU, regionální politika EU, regionalismus a nacionalismus tzv. „národů bez státu“ v Evropě

Tereza Novotná, výzkumná spolupracovnice

- zahraniční politika EU, European External Action Service, delegace EU, instituce EU, TTIP a transatlantické vztahy, rozšiřování EU a střední Evropa, Severní Korea, Německo

Eva Rybková, výzkumná spolupracovnice

Věra Řiháčková Pachta, výzkumná spolupracovnice

- zahraniční politika EU, východní partnerské země, EU asistence demokracii a EU prostředky pro vnější akce, kooperaci v rozvoji, bezpečnost a protiteroristická politika

Marko Stojić, výzkumný spolupracovník

- evropská integrace, rozšíření EU, politické strany na Západním Balkáně, euroskeptické strany

Katarína Svitková, výzkumná spolupracovnice

- klimatické změny, udržitelnost, smart cities

Ivo Šlosarčík, výzkumný spolupracovník

- právní aspekty Evropské unie, transformace politických a správních struktur (na mezinárodní, národní a regionální úrovni) v kontextu evropské integrace

Yusuke Ishikawa, výzkumný spolupracovník

- digitální komunikace, politika střední a východní Evropy, ústup demokracie a boj proti korupci

Giorgia Baldi, výzkumná spolupracovnice

- lidská práva, gender, migrace a politická teorie

Stážisté*ky působící v ČR

Dominik Filipp

Barbora Auerová

Nikola Dvořáčková

Zuzana Valachová

Kristýna Spálenková

Veronika Vrbová

Helena Le

Jolana Tesárková

Robin Pleslová

Barbora Kohoutová

Anežka Bohmanová

Anh Nguyenová

Kristýna Gilmore

Kristýna Vajdová

Petra Pilát

Adam Hort

Adéla Hinková

Anežka Urbanová

Sára Švábová

Marián Gajdoš

Markéta Susková

Natálie Trávníčková

Elisabeth Vydrová

Anna Kopecká

Afina Abrahamyan

Adriana Ďurková

Danil Shults

Maria Bártlová

Pavla Chalupová
Christina Giorgini

Lara Marjanović

Stážisté*ky působící v bruselské kanceláři

Hana Popelišová
Tereza Vachmanská

Ondřej Vaverka
Imogen Wymer

Výzkumní stážisté*ky

Jaroslav Svoboda
Jessica Jahn
Eva Mulholland
Anyá Brown
Anna Johnová
Rime Ourhim
Emma Šílová

Marilyn Mazaroski
Anna Schaffer
Hunter Rexfor
Alana Nahabedian
Berenika Vojtěchová
Mia Matasović

Výsledek hospodaření v roce 2025

Celkové výnosy: 24 457 tis. Kč

Celkové náklady: 24 358 tis. Kč

Výsledek hospodaření po zdanění: 99 tis. Kč

Příjmy dle největších partnerů

Donátoři a partneři	Částka v tisících Kč
Evropská komise	11 734
Mezinárodní Visegradský fond	3 529
European Climate Foundation	3 081
Stiftung Mercator	1 901
Ministerstvo zahraničních věcí ČR	1 105
Hanns-Seidel-Stiftung	345
Evropský parlament	303
Heinrich-Boll-Stiftung	252
Friedrich-Naumann-Foundation	244
Úřad vlády ČR	165
Ministerstvo obrany ČR	143
Velvyslanectví Spojeného království Velké Británie a Severního Irska	118
Vlastní aktivity a projekty v konsorciích s partnery	1 537

Institut EUROPEUM a jeho aktivity jsou spolufinancovány Evropskou unií v rámci programu Operační granty pro partnery působící v oblasti hodnot Unie v rámci programu „Občané, rovnost, práva a hodnoty“ (CERV). K zapojení občanů, rozhodovacích orgánů a expertní veřejnosti používáme dvojí přístup: propojujeme veřejnost a stakeholdery za účelem vytváření politik založených na podloženém výzkumu a potřebách dotčených skupin a umožňujeme občanům účastnit se demokratického dialogu o evropských otázkách. Naše aktivity propojují tyto vzájemně se prolínající skupiny, shromažďují podněty a usilují o řešení problémů a zároveň podporují evropskou integraci a společenskou soudržnost. Provádíme nezávislý výzkum, realizujeme mezinárodní projekty, organizujeme akce a podporujeme vzdělávací aktivity, které zvyšují povědomí o agendě EU. Prostřednictvím naší bruselské kanceláře pak poskytujeme český pohled pro konzultace na půdě EU a sloužíme jako katalyzátor českých a evropských vizí.



**Spolufinancováno
Evropskou unií**



Sledujte nás na



@europeumprague



@EUROPEUMPrague



EUROPEUM Institute
for European Policy



Institut pro evropskou
politiku EUROPEUM

europeum.org